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1  Έλεγχοι ΕΛ.ΑΣ. για το κάπνισμα και «νέο» ΕΚΑΒ
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,6 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-09-2019

Επιφάνεια: 340.79 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΑΠΝΙΣΜΑ

Περιορισμοί 
σε υπαίθριους 
χώρους
«Τσουχτερά» πρόσημα
Την απαγόρευση του καπνίσματος ακόμα 
και σε υπαίθριους χώρους ψυχαγωγίας 
και συγκέντρωσης ανηλίκων περιλαμ
βάνει το νομοσχέδιο του υπουργείου 
Υγείας, το οποίο ετέθη χθες σε διαβοΰ- 
λευση. Στις αρμόδιες αρχές για τον 
έλεγχο της εφαρμογής της απαγόρευσης 
καπνίσματος προστίθεται ίο ένστολο 
προσωπικό της ΕΛ ΑΣ., ενώ τα πρόστιμα 
για τους παραβάτες θα ανέρχονται σε 
200 ευρώ.Σελ.ό
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1  Έλεγχοι ΕΛ.ΑΣ. για το κάπνισμα και «νέο» ΕΚΑΒ
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,6 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-09-2019

Ελεγχοι ΕΛ.ΑΣ. για το κάπνισμα και «νέο» ΕΚΑΒ
Της ΠΕΝΝΥΣ ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ

Εμπλοκή της ΕΛ.ΑΣ. στους ελέγ
χους για την εφαρμογή του αντι- 
καπνιστικοϋ νόμου, επέκταση της 
απαγόρευσης του καπνίσματος 
σε υπαίθριους χώρους ψυχαγωγί
ας παιδιών, διεύρυνση των «επι
χειρησιακών» αρμοδιοτήτων του 
ΕΚΑΒ και δυνατότητα μείωσης 
του clawback για τις φαρμακευ
τικές επιχειρήσεις μέσω αναπτυ
ξιακών ή επενδυτικών δράσεων 
περιλαμβάνει, μεταξύ άλλων, νο
μοσχέδιο του υπουργείου Υγείας.

Ειδικότερα, το σχέδιο νόμου 
με τίτλο «Σύσταση Εθνικού Ορ
γανισμού Δημόσιας Υγείας (ΕΟ- 
ΔΥ), ρυθμίσεις για τα προϊόντα 
καπνού και άλλες διατάξεις του 
υπουργείου Υγείας», το οποίο τέ
θηκε αργά χθες το απόγευμα σε 
δημόσια διαβούλευση, προβλέπει 
τη δημιουργία ενός «νέου» ΕΚΑΒ, 
το οποίο θα πάρει αρμοδιότητες 
από το Εθνικό Κέντρο Επιχειρήσε
ων Υγείας (ΕΚΕΓΓΥ). Θα «απορρο-

Απαγόρευση σε κλει
στούς και υπαίθριους 
χώρους ψυχαγωγίας 
ανηλίκων, με τα πρόστι
μα να ανέρχονται σε 200 
ευρώ για όσους παρα- 
νόμως καπνίζουν.

φήσει» το επιχειρησιακό κέντρο 
του ΕΚΕΠΥ και θα αναλάβει, εκτός 
από την επείγουσα παροχή προ- 
νοσοκομειακής φροντίδας, και 
την παρακολούθηση και τον συ
ντονισμό των συστημάτων εφη
μερίας των νοσοκομείων του ΕΣΥ. 
Το ΕΚΕΠΥ καταργείται ως αυτο
τελής δημόσια υπηρεσία και στη 
θέση του συστήνεται «Διεύθυν
ση Επιχειρησιακής Ετοιμότητας 
Εκτάκτων Καταστάσεων Δημόσι
ας Υγείας». Ο ΕΟΔΥ μετατρέπεται, 
από νομικό πρόσωπο δημοσίου 
δικαίου που είναι σήμερα, σε νο

μικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου. 
Σύμφωνα με το υπουργείο Υγείας, 
με την αλλαγή αυτή «επιχειρείται 
η βελτίωση της αποδοτικότατος 
του επιχειρησιακού χαρακτήρα 
του παλαιού ΝΠΠΔ ΕΟΔΥ, δεδο
μένου ότι ο τελικός του σκοπός 
δεν περιορίζεται στη διαχείριση 
της δημόσιας υγείας, αλλά και 
στο ογκώδες έργο της διαχείρι
σης υγειονομικής κάλυψης των 
προσφύγων και μεταναστών».

Το σχέδιο νόμου προβλέπει ότι 
στις αρμόδιες αρχές για τον έλεγ
χο της εφαρμογής της απαγόρευ
σης καπνίσματος σε δημόσιους 
χώρους προστίθεται και το έν
στολο προσωπικό της ΕΛ.ΑΣ. Οι 
ειδικότεροι όροι για τη διαδικασία 
ελέγχου, διαπίστωσης των παρα
βάσεων και είσπραξης των προ
στίμων θα καθοριστούν με κοινή 
υπουργική απόφαση των υπουρ
γών Οικονομικών, Προστασίας 
του Πολίτη, Υγείας και Εσωτερι
κών. Επιπλέον, με διάταξη που 
περιλαμβάνει το σχέδιο νόμου, το

κάπνισμα θα απαγορευθεί και σε 
κλειστούς και υπαίθριους χώρους 
ψυχαγωγίας και συγκέντρωσης 
ανηλίκων, με τα σχετικά πρόστι
μα να ανέρχονται σε 200 ευρώ σε 
όσους παρανόμως καπνίζουν και 
σε 500 ευρώ στους υπεύθυνους 
διαχείρισης των χώρων.

Το υπουργείο Υγείας προωθεί 
μέσω του σχεδίου νόμου συμψη
φισμό της αυτόματης επιστροφής 
φαρμακευτικής δαπάνης από τους 
φαρμακοβιομηχάνους προς τον 
ΕΟΠΥΥ, όταν αυτή υπερβαίνει τον 
σχετικό κλειστό δημόσιο προϋπο
λογισμό (clawback), με δαπάνες 
έρευνας και ανάπτυξης. Τέλος, στο 
σχέδιο νόμου περιλαμβάνονται μέ
τρα μείωσης και εξορθολογισμού 
της διαδικασίας τιμολόγησης των 
φαρμάκων με παρεμβάσεις στον 
τρόπο λειτουργίας της επιτροπής 
διαπραγμάτευσης αλλά και την 
καθιέρωση της δυνατότητας εθε
λούσιας -από τις φαρμακευτικές 
εταιρείες- μείωσης της τιμής φαρ
μακευτικού προϊόντος.
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1  Στη θετική λίστα εντάσσονται τα γενόσημα
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 1,10 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-09-2019

Επιφάνεια: 317.37 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 560

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Πώς 
αλλάζει 
η τιμολόγηση 
των φαρμάκων
Νομοσχέδιο

Ευνοϊκές διατάξεις για την τι
μολόγηση, αλλά κυρίως την έν
ταξη των γενοσήμων στη θετι
κή λίστα, περιέχει το ν/σχ που 
δόθηκε χθες σε δημόσια δια- 
βοιίλευση από το υπ. Υγείας «Σύ
σταση Εθνικού Οργανισμού Δη
μόσιας Υγείας, Ρυθμίσεις για τα 
προϊόντα καπνού και άλλες δια
τάξεις του υπ. Υγείας», σελ. 10
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1  Στη θετική λίστα εντάσσονται τα γενόσημα
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 1,10 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-09-2019

Στη θετική λίστα εντάσσονται τα γενόσημα
Ευελιξία τιμολόγησης φαρμάκων- Σε διαβουλευση τέθηκε το νομοσχέδιο του υπου ργείου Υγείας

Του Γιώργου Σακκά
gsakkas@naftemporiki.gr

Ε
υνοϊκές διατάξεις για την τι
μολόγηση, αλλά κυρίως την 
ένταξη τωνγενοσήμων στη θετι

κή λίστα περιέχει το νομοσχέδιο 
που δόθηκε χθες σε δημόσια δια- 
βούλευση από το υπουργείο Υγεί
ας «Σύσταση Εθνικού Οργανι
σμού Δημόσιας Υγείας (ΕΟΔΥ), 
Ρυθμίσεις για τα προϊόντα κα
πνού και άλλες διατάξεις του 
Υπουργείου Υγείας».

Ειδικότερα, αναφέρεται ότι οι 
φαρμακευτικές εταιρείες μπσ 
ρούν να προσφέρουν, σε οποι
αδήποτε χρονική στιγμή, τιμές 
χαμηλότερες των ορισθεισών στο 
δελτίο ημών, χωρίς αυτές να επη
ρεάζουν τις τιμές των αντίστοι

χων γενόσημων φαρμάκων. Δη
λαδή τα γενόσημα δεν θα μει
ώνουν τις τιμές τους στο 65%.

Αξίζει να σημειωθεί ότι ακό
μη κι αν τα πρωτότυπα μειώσουν 
τις τιμές τους σημαντικά, ώστε 
να «χτυπήσουν» τον ανταγωνι
σμό από τις χαμηλότερες τιμές 
τωνγενοσήμων, τότε και οι εται
ρείες γενοσήμωνμπορούν να κά
νουν εθελούσιες μειώσεις ημών, 
χωρίς όμως αυτές να είναι ση
μαντικά χαμηλότερες και φυσι
κά να μην είναι αναγκαστικά κα
τά 35% χαμηλότερα.

Επίσης τα γενόσημα εξαι
ρούνται από τη διαδικασία αξισ 
λόγησης από την επιτροπή ΗΤΑ 
(Health Technology Assessment), 
αλλά και την επιτροπή διαπραγ
μάτευσης. Ειδικότερα αναφέρε

ται όη «φαρμακευηκά προϊόντα 
τα οποία δεν βρίσκονται σε πε
ρίοδο προστασίας των δεδομέ
νων τους και έχουν όμοιες δρα- 
σηκές και ενδείξεις με ήδη απσ 
ζημιούμενα, ή ένδειξη αντικα
τάστασης θεραπειών ελεύθερου 
συνδυασμού δεν υπόκεινται σε 
αξιολόγηση από την Επιτροπή 
Αξιολόγησης». Επίσης «τα φαρ
μακευηκά προϊόντα τα οποία δεν 
βρίσκονται σε περίοδο προστα
σίας των δεδομένων τους και 
έχουν όμοιες δραστικές και εν
δείξεις με ήδη αποζημιούμενα 
ή ένδειξη αντικατάστασης θε
ραπειών ελεύθερου συνδυασμού 
του τελευταίου εδαφίου της πα
ραγράφου 1 του παρόντος άρ
θρου δεν παραπέμπονται στην 
Επιτροπή Διαπραγμάτευσης και

εντάσσονται αυτόματα στον Κα
τάλογο Αποζημιούμενων Φαρ
μάκων εφόσον έχουν ημές ίδιες 
ή χαμηλότερες από τα ήδη απο
ζημιούμενα φάρμακα με ης ίδιες 
ενδείξεις».

Στο νομοσχέδιο επίσης περι
λαμβάνεται και η διάταξη για τον 
συμψηφισμό του clawback με 
τις επενδύσεις. Συγκεκριμένα 
προβλέπεται όη: Το συνολικό πσ 
σό της αυτόματης επιστροφής 
(clawback) της φαρμακευτικής 
δαπάνης του ΕΟΠΥΥ και της νο
σοκομειακής φαρμακευτικής δα
πάνης που καταβάλλεται από Κα
τόχους Άδειας Κυκλοφορίας 
(ΚΑ.Κ.) φαρμακευτικών προϊόν
των ή φαρμακευτικές εταιρείες 
συμψηφίζεται, σύμφωνα με τα 
οριζόμενα στα άρθρα 22Ακαι 23

του ν. 4172/2013 (Α167), με το πσ 
σό που ανυστοιχεί σε: α) ποσσ 
στό επί των δαπανών έρευνας και 
ανάπτυξης, περιλαμβανόμενων 
των δαπανών για κλινικές δοκι
μές, και οι οποίες συνδέονται 
άμεσα με δραστηριότητες έρευ
νας και ανάπτυξης συγκεκριμέ
νης στόχευσης και αιτιολογίας, 
β) ποσοστό επί των δαπανών που 
ανηστοιχούν σε επενδυτικά σχέ
δια ανάπτυξης προϊόντων, ή υπη
ρεσιών ή γραμμών παραγωγής. 
Με κοινή απόφαση των υπουρ
γών Οικονομικών, Ανάπτυξης 
και Επενδύσεων και Υγείας κα
θορίζονται οι ειδικότεροι όροι, 
οι προϋποθέσεις, καθώς κάθε 
ζήτημα σχετικό με την εφαρμσ 
γή και υλοποίηση της παρούσας 
διάταξης. [SID.-12999021]
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1  ZANTAC, RANITIDINE/MYLAN: Ανάκληση φαρμάκου
για το στομάχι

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

26-09-2019

Επιφάνεια: 80.25 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ZANTAC, RANITIDINE/MYLAN

Ανάκληση φαρμάκου 
για το στομάχι
Την ανάκληση όλων των παρτί
δων των φαρμακευτικών προϊό
ντων Zantac EF.TAB 150MG/TAB, 
Zantac F.C.TAB 150MG/TAB και 
Zantac INJ.SOL 50MG/2ML AMR 
τα οποία χορηγούνται για τη θε
ραπεία του πεπτικού έλκους και 
της γαστροοισοφαγικής παλινδρό
μησης, καθώς και του γενόσπμού 
τους Ranitidine/Mylan F.C.TAB 
150MG/TAB αποφάσισε ο Εθνι
κός Οργανισμός Φαρμάκων. Οπως 
αναφέρει ο ΕΟΦ, η απόφαση αυ
τή ελήφθη κατόπιν της αναστο
λής του πιστοποιητικού καταλλη
λότητας του παραγωγού Sarace 
Laboratories Limited για τη δρα
στική ουσία ρανιτιδίνη, αλλά και 
της εθελοντικής ανάκλησης των 
συγκεκριμένων προϊόντων στην 
οποία προβαίνουν οι φαρμα
κευτικές εταιρείες παραγωγής 
τους (GlaxoSmithKline ΑΕΒΕ και 
Generics Pharma Hellas ΕΠΕ αντί
στοιχα). Υπενθυμίζεται ότι πρό
σφατα ο Ευρωπαϊκός Οργανισμός 
Φαρμάκων (ΕΜΑ) είχε ανακοινώ
σει ότι προχωρεί στην επανεξέτα
ση των φαρμάκων που περιέχουν 
ρανιτιδίνη, καθώς δοκιμές έδειξαν 
ότι ορισμένα από αυτά τα προϊόντα 
περιείχαν μια πρόσμειξη που ονο
μάζεται Ν-νιτροζοδιμεθυλαμίνη 
και η οποία ταξινομείται ως πιθανή 
καρκινογόνος για τον άνθρωπο. 
Σύμφωνα με τον ΕΜΑ, οι ασθενείς 
που λαμβάνουν το φάρμακο μπο
ρούν να επικοινωνήσουν με τον 
γιατρό ή τον φαρμακοποιό τους.
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1  Εμβόλια - τσιρότα διώχνουν τις βελόνες
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 47 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-09-2019

Επιφάνεια: 799.53 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Περίπου

mm εκατ. 
εμβόλια

καταναλώθηκαν 
πέρυσι στη 

. χώρα pas y

Φέτοβ
οι παραγγελίεβ 

εμβολίων 
αγγίζουν τα

εκατ. δόσειβ

Εμβόλια -
Ε

πιστήμονες στις ΗΠΑ έχουν αττοδυ- 
θεί σε προσπάθειες εξεύρεσης εναλ
λακτικών εμβολίων, που θα προσφέ
ρουν την ίδια προστασία κατά των ιών της 

εποχικής γρίπης, σβήνοντας όμως από τη 
διαδικασία το... ανατριχιασηκό πλην όμως 
αναγκαίο προς το παρόν τσίμπημα. Το άγ
γιγμα της βελόνας, άλλωστε, αποτελεί για 
αρκετούς έναν ακόμη ανασταλτικό παράγο
ντα, καθώς ο φόβος υπερισχήει της λογικής.

«Προς το παρόν οι προσπάθειες αυτές 
βρίσκονται σε φάση μελέτης, με τους ερευ
νητές να δοκιμάζουν την ασφάλεια και την 
αποτελεσματικότατα τσιρότων (sldn patch) 
αλλά και μεθόδων χορήγησης από το στό
μα», διευκρίνισε ο καθηγητής Παθολογί
ας - Λοιμώξεων του Εθνικού και Καποδι- 
στριακού Πανεπιστημίου Αθηνών (ΕΚΠΑ) 
και επιστημονικός συνεργάτης του Εθνι
κού Οργανισμού Δημόσιας Υγείας (ΕΟΔΥ) 
Σωτήρης Τσιόδρας.

Ο ίδιος δε συμπλήρωσε σε σχετική συ
νέντευξη Τύπου που παρέθεσε την περα
σμένη Δευτέρα ο ΕΟΔΥ για τη δραστηριό
τητα της γρίπης στη χώρα μας, ότι το εμ
βόλιο σε μορφή σπρέι αποτελεί γεγονός, 
έχει, όμως, περιορισμούς - δεν μπορεί να 
χορηγηθεί για παράδειγμα σε ανοσοκοτα- 
σταλμένους.

Αξίζει να σημειωθεί ότι λίγα 24ωρα πριν 
είχαν δημοσιευτεί στην ιατρική επιθεώρη
ση «Journal Investigative Dermatology» τα 
αποτελέσματα μιας μελέτης για ένα νέο εμ
βόλιο «ελεύθερο βελόνας».

«Οι επιστήμονες ερευνούν για σχεδόν 
δύο δεκαετίες διάφορες εκδοχές εμβολί
ων χωρίς βελόνες, αλλά καμία από τις με
θόδους που προκρίθηκαν δεν κατάφεραν 
να φτάσουν ως το στάδιο της προώθησής 
τους στο εμπόριο», δήλωσε ο επικεφαλής 
της μελέτης Benjamin L. Miller, Ph.D.
ΕΠΙΘΕΜΑΤΑ: ΤΟ ΝΕΟ ΟΠΛΟ. Ομως, ο κα
θηγητής Δερματολογίας στο πανεπιστη
μιακό ιατρικό κέντρου του Rochester της 
Νέας Υόρκας και η ερευνητική του ομάδα 
ευελτηστούν ότι το επίθεμα που εφηύραν 
δεν θα παρουσιάζει τα προβλήματα που 
αντιμετώπισαν οι συνάδελφοί τους στο 
παρελθόν. Η ιδέα προέκυψε στους ερευ
νητές ενόσω μελετούσαν τη φυσιολογία 
του ατοπικού δέρματος. Ειδικότερα, δια
πίστωσαν ότι στα άτομα με έκζεμα, ο φυ
σικός φραγμός του δέρματος που κανονι
κά εμποδίζει τις τοξίνες και τα αλλεργιο- 
γόνα να εισέλθουν από το δέρμα στον ορ
γανισμό, σταματά να λειτουργεί σωστά.

5% - 20%
του πληθυσμού 
στην ΕΕ νοσεί κάθε 
χρόνο από την 
εποχική γρίπη

m

ασθενείε
νοσηλεύτηκαν
πέρυσι
σεΜΕΘ

154
άνθρωποι 
έχασαν τη 
ζωή tous 
πέρυσι λόγω 
επιπλοκών

τσιρότα διώχνουν τις βελόνες
Ερευνητές στις ΗΠΑ βρίσκονται πολύ κοντά σε εναλλακτικες 
μορφές εμβολιασμού με ανώδυνο τρόπο ■ Ανακάλυψαν 
επιθέματα με εντυπωσιακά αποτελέσματα σε πειραματικό στάδιο

Κλειδί που ενεργοποιεί τον μηχανισμό 
αυτό είναι η πρωτεΐνη claudin-1, που όμως 
στα άτομα με έκζεμα τα επίπεδά της εί
ναι χαμηλά. Τα ευρήματα αυτά στάθηκαν 
η αφορμή για την επόμενη υπόθεση: Μή
πως, κατ' αυτόν τον τρόπο θα μπορούσαν 
να δημιουργήσουν ένα «παράθυρο» στο 
δέρμα που θα ανοίγει αποκλειστικά και 
μόνον για να περάσει στον οργανισμό ο 
ιός του εμβολίου;

Επειτα, η ομάδα εντόπισε ένα πεπτίδιο 
που έχει την ικανότητα να διαταράσσει τον 
φραγμό του δέρματος χωρίς να προκαλεί 
τοξικές παρενέργειες. Το πεπτίδιο λειτουρ
γεί με δέσμευση και αποκλεισμό της πρω

τεΐνης claudin-1. Στη συνέχεια οι ερευνη
τές δημιούργησαν ένα επίθεμα δέρματος 
που περιείχε το πεπτίδιο και ένα ανασυν
δυασμένο εμβόλιο γρίπης και το έλεγξε με 
δύο τρόπους σε ποντίκια.

Η απόκριση των πειραματόζωων δη
μιούργησαν αισιοδοξία στην ερευνητική 
ομάδα, που δεσμεύτηκε να συνεχίσει τη 
μελέτη της σε ποντίκια και εφόσον επιβε
βαιωθεί η ασφάλεια του επιθέματος, σε 
ανθρώπους.

ΑΣΠΙΛΑ ΣΤΟΥΣ ΙΟΥΙ. Εως ότου - και εφό
σον - τα εμβόλια «ελεύθερα βελόνας» φτά
σουν στην αγορά, ο φόβος του τσιμπήμα

τος δεν θα πρέπει να σταματά τους πολί
τες που ανήκουν σης ευπαθείς ομάδες από 
το να εμβολιαστούν.

Συνεπώς και σύμφωνα με το Εθνικό Πρό
γραμμα Εμβολιασμών ο εμβολιασμός πρέ
πει να εφαρμόζεται συστηματικά σε άτομα 
που ανήκουν στις ομάδες αυξημένου κιν
δύνου όπως είναι οι εργαζόμενοι σε χώ
ρους παροχής υπηρεσιών υγείας και οχ πο
λίτες 60 ετών και άνω.

Επιπλέον, βρέφη μεγαλύτερα των έξι μη
νών και ενήλικοι που έχουν χρόνια νοσή
ματα (όπως είναι οι πνευμονοπάθειες και 
τα καρδιαγγειακά νοσήματα), οι έγκυοι και 
οι υπέρβαροι διατρέχουν αυξημένο κίνδυ
νο σοβαρών επιπλοκών.

Εν ιω μεταξύ, οι ειδικοί επιμένουν ότι 
πρέπει να δημιουργείται ένα «δίχτυ» ασφα
λείας γύρω από τους άτομα που διατρέ
χουν αυξημένο κίνδυνο να νοσήσουν βα
ριά, με τον εμβολιασμό εκείνων που βρί
σκονται σε στενή επαφή.
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1  Novartis: Ανοίγει νέος κύκλος μαρτύρων
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 15 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-09-2019

Επιφάνεια: 677.16 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Novartis
Λ

Ανοίγει νέος 
κύκλος μαρτύρων

Οι προβολείς της έρευνας στραμμένοι και σε 
μη πολιτικά πρόσωπα που διαδραμάτισαν ρόλο

ΤΗΣ ΜΙΝΑΣ ΜΟΥΣΤΑΚΑ

Ν
έα δεδομένα στην πολυεπίπεδη 
έρευνα, που βρίσκεται σε πλήρη 
εξέλιξη τόσο στο δικαστικό όσο 
και στο κοινοβουλευτικό πεδίο, δημιουρ

γεί η κατάθεση της τέως εισαγγελέως Δι
αφθοράς Ελένης Ράικου, η οποία ενόρκως 
κατονόμασε τον τέως αναπληρωτή υπουρ
γό Δικαιοσύνης Δημήτρη Παπαγγελόπου- 
λο ως το πρόσωπο που κρύβεται πίσω από 
το προσωνυμιο Ρασπούτιν.

Η δική της μαρτυρική κατάθεση, που 
έχει ήδη διαβιβαστεί στη Βουλή και απο
τελεί μέρος της δικογραφίας για τον Πα- 
παγγελόπουλο, κρίνεται κομβικής σημασί
ας, καθώς μεταφέρει περιστατικά από δική 
της γνώση και όχι ακούσματα ή εκτιμήσεις 
τρίτων προσώπων. Επιπλέον, είναι η πρώ
τη εν ενεργεία λειτουργός της Θέμιδας που 
καταγγέλλει ευθέως τον Δημήτρη Παπαγ- 
γελόπουλο για παρεμβάσεις στην άσκηση 
των καθηκόντων της. Παρεμβάσεις που ο 
ίδιος ο Παπαγγελόπουλος αρνείται κατη
γορηματικά, υποστηρίζοντας ότι είναι ψευ
δή όσα περί Ρασπούτιν του αποδίδει η πά
λαι ποτέ συνάδελφός του.

Στη σκιά των σοβαρών καταγγελιών της 
Ελένης Ράικου, οι δύο αντεισαγγελείς του 
Αρείου Πάγου Ευάγγελος Ζαχαρής και Λά
μπρος Σοφουλάκης, οι οποίοι διενεργούν 
την ποινική προκαταρκτική εξέταση για 
χειρισμούς που έγιναν με φόντο τη δικο
γραφία για τη Novartis, αναμένεται σύντο
μα να ανοίξουν νέο κύκλο μαρτύρων, στο 
πλαίσιο της αναζήτησης της αλήθειας για

την υπόθεση αυτή, που εξακολουθεί να 
προκαλεί τριγμούς εντός και εκτός του χώ
ρου της Δικαιοσύνης.

Ανεξάρτητα από τις όποιες κοινοβουλευ
τικές διαδικασίες και τον χρόνο που αυ
τές θα δρομολογηθούν, οι δυο ανώτατοι 
εισαγγελικοί λειτουργοί έχουν στραμμέ
νους τους προβολείς της έρευνάς τους σε 
μη πολιτικά πρόσωπα, που εκ της θεσμι
κής τους θέσης διαδραμάτισαν ρόλο στην 
ερευνώμενη υπόθεση.

Υπό αυτό το πρίσμα, μελετούν και αξιο
λογούν προσεκτικά το σύνολο των αποδει
κτικών στοιχείων που έχουν συγκεντρώ
σει, με στόχο να μη μείνει καμία σκιά πά
νω από τον θεσμό της Δικαιοσύνης, το κύ
ρος του οποίου έχει τρωθεί στα μάτια του 
κόσμου έπειτα από όσα έχουν καταγγελ
θεί σχετικά με εξωθεσμικές παρεμβάσεις 
αναφορικά με την υπόθεση της Novartis.

Σύμφωνα με εκτιμήσεις πηγών από τον 
χώρο των δικαστηρίων, αν οι εισαγγελείς 
το κρίνουν αναγκαίο, δεν αποκλείεται να 
προχωρήσουν ακόμα και σε άρση του τη
λεφωνικού απορρήτου για πρόσωπα που 
βρίσκονται στο κάδρο των ερευνών τους, 
ενώ ζητούμενο παραμένει αν και ποιες δι- 
κονομικές ενέργειες μπορεί να γίνουν από 
την πλευρά τους προς την κατεύθυνση των 
προστατευόμενων μαρτύρων.

Σε κάθε περίπτωση πάντως, όπως ξεκα
θαρίζουν οι ίδιες πηγές, κάθε φορά που θα 
ανακύπτει οποιοδήποτε στοιχείο που αφο
ρά πολιτικό πρόσωπο, οι αντεισαγγελείς 
του Αρείου Πάγου Ζαχαρής και Σοφουλά
κης, όπως έχουν πράξει μέχρι τώρα, αμελ

λητί θα διαβιβάζουν τον φάκελο στη Βου
λή, τα μέλη της οποίας έχουν την αποκλει
στική αρμοδιότητα για τη διερεύνηση εν
δεχόμενων αξιόποινων πράξεων με βάση 
τον νόμο περί ευθύνης υπουργών.

Η ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ. «Είναι πλέον σαφές ότι η 
υπόθεση Novartis δεν αποτελεί μόνο ένα 
σοβαρό σκάνδαλο στον νευραλγικό χώρο 
του φαρμάκου. Κάθε μέρα που περνά απο- 
δεικνύεται, με καθηλωτικό τρόπο, η ύπαρ
ξη και η λειτουργία ενός σκοτεινού παρα- 
δικαστικου συστήματος, το οποίο γεννή
θηκε από τα σπλάγχνα μέρους της Δεξιάς, 
αλλά το στήριξε και το καρπώθηκε ο ΣΥ- 
ΡΙΖΑ» τονίζει με δήλωσή της η πρόεδρος 
του Κινήματος Αλλαγής Φώφη Γεννημα- 
τά. Για τον λόγο αυτό, προσθέτει, «δεν εί
ναι δυνατόν η ίδια η Δικαιοσύνη να μένει 
αμέτοχη για ό,τι συνέβαινε και συμβαίνει 
στους κόλπους της!».

Ο ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ. «Ο φάκελος της δικογρα
φίας βρίσκεται σε παρά πολύ πρώιμο στά
διο. Είναι βέβαιο ότι κατά τη διάρκεια της 
κοινοβουλευτικής διαδικασίας θα προκυ
ψουν και άλλα ζητήματα που ενδεχομένως 
να διευρύνουν το κατηγορητήριο» ανέφερε 
ο υπουργός Επικράτειας Γιώργος Γεραπε- 
τρίτης μιλώντας στο ραδιόφωνο του Σκάι.

Επιπλέον, αναφερόμενος στον Δημήτρη 
Παπαγγελόπουλο, ο Γεραπετρίτης τόνισε 
πως «ο τέως αναπληρωτής υπουργός Δι
καιοσύνης έχει διαπράξει αδικήματα χει
ραγώγησης της Δικαιοσύνης. Οι μαρτυρί
ες δεν προέρχονται από πολιτικά πρόσω
πα. Πρόκειται για εισαγγελικούς λειτουρ
γούς εν ενεργεία που οι ίδιοι, κατά δήλω
σή τους, έχουν γίνει δέκτες αυτού του τύ
που των πιέσεων από το συγκεκριμένο πο
λιτικό πρόσωπο».

Η ΤΟΥΛΟΥΠΑΚΗ. Η επικεφαλής της Ει
σαγγελίας Διαφθοράς Ελένη Τουλουπά- 
κη χαρακτηρίζει προσβλητικές τις επίμα
χες αναφορές της Ελένης Ράικου, που τη 
συνδέουν με τον Παπαγγελόπουλο. «Εάν 
όσα αναληθή βλέπουν το φως της δημοσι
ότητας πράγματι ειπώθηκαν, δυστυχώς για 
άλλη μία φορά η κυρία Ράικου καταφέρε- 
ται όχι μόνο εναντίον εμού, θίγοντας την 
τιμή και την υπόληψή μου, αλλά και κα
τά του συνόλου του Ανώτατου Δικαστηρί
ου της χώρας, υποστηρίζοντας ότι τοπο
θετήθηκα στη θέση της εισαγγελέως Δια
φθοράς από τον κ. Παπαγγελόπουλο για 
να εκτελέσω από κοινού με άλλους δικα
στικούς λειτουργούς συμβόλαιο ηθικής 
της εξόντωσης».
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1  Η αλληλεγγύη των γιατρών έσωσε 12χρονο
πρόσφυγα χωρίς ΑΜΚΑ

Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ
ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ

Σελ.: 23 Ημερομηνία
έκδοσης:

26-09-2019

Επιφάνεια: 288.03 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η αλληλεγγύη των γιατρών έσωσε 12χρονο πρόσφυγα χωρίς ΑΜΚΑ
Η ΑΝΘΡΩΠΙΑ των γιατρών του Νοσοκο
μείου Μυτιλήνης, οι οποίοι αγνόησαν τη 
δολοφονική νομοθεσία που απαγορεύει τη 
δωρεάν διάθεση φαρμάκων σε πρόσφυγες 
που στερούνται ΑΜΚΑ, έσωσε τη ζωή ενός 
12χρονου προσφυγόπουλου στη Μόρια 
που έφτασε πρόσφατα στην Ελλάδα έχο
ντας υποβληθεί σε μεταμόσχευση νεφρού 
στην πατρίδα του.

«Το παιδί είναι νεφροπαθής, είχε κάνει με
ταμόσχευση νεφρού στην πατρίδα του και 
ήρθε στο νοσοκομείο με ένα σακούλι φάρ
μακα. Το φαρμακείο μας δεν είχε τα εξειδι- 
κευμένα φάρμακα που απαιτούνταν, αλλά 
και το παιδί δεν είχε ΑΜΚΑ και κανονικά δεν 
επιτρεπόταν νατού χορηγήσουμε. Ο ΕΟΠΥΥ, 
με τον οποίο τελικά επικοινώνησα, μας έδι
νε το φάρμακο δανεικό, το πληρώσαμε και 
αναγκαστήκαμε να κάνουμε εισαγωγή στο

παιδί για να λύσουμε με νόμιμο τρόπο το 
θέμα. Το ποσό το επιβαρύνθηκε τελικά το 
νοσοκομείο» αποκάλυψε στο ιατρικό σάιτ 
iatropedia π διοικήτριατου Γενικού Νοσοκο
μείου Μυτιλήνης «Βοστάνειο», Αννα Ζερβού, 
που από τη θέση της συνέβαλε τα μέγιστα

*
ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΜΥΤΙΛΗΝΗΣ. Το πρώτο 
παρ’ ολίγον θύμα της αλάλγητης 
απόφασης είναι ένα προσφυγόπουλο 
στη Μόρια που είχε κάνει πρόσφατα 
μεταμόσχευση νεφρού και χρειαζόταν 
επειγόντως φάρμακα, αλλά πλέον δεν 
διατίθενται σε ξένους χωρίς αριθμό 
μητρώου

στην επιχείρηση σωτηρίας του παιδιού. Μια 
επιχείρηση κόντρα στη ρύθμιση που επέβαλε 
η Ν.Δ. και απειλεί πλέον να μετατρέψει τους 
καταυλισμούς στα νησιά σε στρατόπεδα εξό
ντωσης για τους πρόσφυγες λόγω έλλειψης 
φαρμάκων και γιατρών.

Ο μικρός από το Πακιστάν κινδύνευε σο
βαρά με απόρριψη του μοσχεύματος και η 
οικογένειά του δεν μπορούσε να του εξα
σφαλίσει τα απαραίτητα φάρμακα, πόσο 
μάλλον το κατάλληλο περιβάλλον. Η λύ
ση που προκρίθηκε ήταν η εισαγωγή του 
12χρονου στην παιδιατρική κλινική, παρά 
τον σοβαρό κίνδυνο των λοιμώξεων που θα 
έθετε σε δοκιμασία τόσο το μόσχευμα όσο 
και την ίδια του τη ζωή.

Αφού χορηγήθηκε στο παιδί η θεραπεία, 
στη συνέχεια ζητήθηκε άρση του γεωγρα
φικού περιορισμού και του δόθηκε ειδική

άδεια (η οποία δίνεται σε ευάλωτους πλη
θυσμούς) ώστε να ταξιδέψει στην Αθήνα. 
Τελικά εισήχθη στο ειδικό τμήμα του Νο
σοκομείου Παίδων και επέστρεψε στο ΚΥΤ 
της Μόριας.

«Δεν ξέρω ποιος αποφάσισε να μη χορη
γείται ΑΜΚΑ και να μην έχουν φαρμακευ
τική περίθαλψη οι πρόσφυγες. Παλαιότε- 
ρα, τους έδιναν ένα νούμερο που είχε ισχύ 
ΑΜΚΑ, αλλά τώρα δεν το δίνουν σ’ αυτούς 
που βγαίνουν με τις βάρκες. Και έχουν βγει 
πάρα πολλοί. Ο καθένας μας μπορεί να το 
φανταστεί αυτό: Είναι ένας επιβαρυμένος 
πληθυσμός, που ζει σε camp, μπήκαν μέ
σα στα νερά, ταξίδεψαν, ταλαιπωρήθηκαν, 
μπορεί να έχουν ασθένειες, έίναι λογικό. 
Δεν γίνεται να μην έχουν παροχές και φάρ
μακα», κατέληξε η κ. Ζερβού.

ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΓΟΥΔΗΣ
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1  Ανθρωποι πεταμένοι στον δρόμο...
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 23 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-09-2019

Επιφάνεια: 662.89 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΑΝΩ ΑΠΟ 300 ΟΙ ΠΡΟΣΦΥΓΕΣ ΣΤΗ ΣΥΜΗ ΤΗΣ ΚΑΜΙΑΣ ΥΠΟΔΟΜΗΣ

Ανθρωποι 
πεταμένοι 
στον δρόμο...

Μέρες 2015 για ίο προσφυγικό. Στο νησί 
δεν υπάρχουν σταθερά ούτε δύο γιατροί 
για 3.000 κατοίκους, τουρίστες και 
εκατοντάδες πρόσφυγες. · Λεύτερης 
Παπακαλοδούκας, δήμαρχος Σύμης, 
στην «Εφ.Συν.»: «Δεν μιλάμε για 
αδιαφορία, αλλά μάλλον για ανικανότητα 
των αρμοδίων»

► Του ΜΙΧΑΗΛ-ΑΓΓΕΛΟΥ ΚΩΝΖΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ

η μεγαλύτερη προσφυγική ροή από το 2015 δέχεται 
η Σύμη, στα Δωδεκάνησα, και ενώ έχει σημαντικές 
ελλείψεις σε γιατρούς. Την Τρίτη, 150 πρόσφυγες με
τακινήθηκαν σε δομές της Κω και της Λέρου, αλλά 
την επόμενη μέρα έφτασαν άλλοι 150. Ετσι, στο ακρι- 
τικό νησί παραμένουν περισσότεροι από 300, χωρίς 
να υπάρχει χώρος φιλοξενίας και ταυτοποίησης. Οι 
πρόσφυγες κοιμούνται είτε στην αυλή στο παλιό ιτα
λικό διοικητήριο, που είναι και αστυνομικό τμήμα, 
με στοιχειώδεις συνθήκες υγιεινής, αλλά και στον 
δρόμο, ενώ βρίσκουν φαγητό από την προσφορά των 
κατοίκων και των επιχειρήσεων καθώς δεν υπάρ
χει πρόβλεψη για σίτιση. Αυτά, τη στιγμή που στη 
Σύμη βρίσκεται μόνιμα μόνον ένας αγροτικός γιατρός 
για περίπου 3.000 κατοίκους, χιλιάδες τουρίστες και 
πρόσφυγες - χρόνιο πρόβλημα στο οποίο δεν δίνεται 
λύση και συνήθως «μπαλώνεται» με οπλίτες-γιατρούς.

Την περίθαλψη των προσφύγων και μεταναστών 
και την κάλυψη των πρώτων βασικών αναγκών τους

ΠΠΥή FaCeb00k/^n Παράταξη .<ΑΜξάαμε τηΣύμη για

Οι πρόσφυγα στη Σύμη 
κυριοΛέκτικάκοιμούνται 

και τρώνε όπου Βρουν. 
Τώρα ανησυχούν καθώε θα 

αρχίσουν και οι βροχέε...

μέθοδο», καθώς με τη συνδρομή του υπουργείου Αμυ
νας αναμένεται να μεταβούν στο ακριτικό νησί δύο 
στρατιωτικοί γιατροί και ένας οδηγός ασθενοφόρου.

Ο δήμαρχος Λευτέρης Παπακαλοδούκας έχει ζητή
σει επανειλημμένα την καθημερινή μεταφορά όσων 
προσφύγων και μεταναστών φτάνουν στο νησί: «Ολοι 
γνωρίζουμε το σημείο από το οποίο ξεκινούν χιλιάδες 
πρόσφυγες, είναι μια παραλία ανάμεσα στην Ντάτσα 
και στο Μποντρούμ στα απέναντι παράλια. Το Λι
μενικό έχει ένα μικρό σκάφος που δεν επαρκεί. Οι 
άνθρωποι μένουν στο λιμεναρχείο, στους δρόμους και 
στις πλατείες, τρώνε ό,τι τους δώσουν στα μαγαζιά. Εί
ναι ντροπή για την Ελλάδα αυτό. Ακούμε ότι η Αστυ
νομία εκκένωσε το πανέμορφο κτίριο στα Εξάρχεια 
με 170 μετανάστες. Τα νησιά έχουν πλημμυρίσει και 
δεν ασχολείται κανένας. Αυτή τη στιγμή έχουμε δύο 
γιατρούς. Ο ένας ήρθε από το Καστελόριζο, αν είναι 
δυνατόν, δεν βρήκαν από κάποιο μέρος όχι ακριτικό, 
και ήρθε κι ένας γιατρός που υπηρετεί τη θητεία του. 
Αυτοί οι γιατροί δεν έχουν δικαίωμα για συνταγο- 
γράφηση. Ο υφυπουργός Εσωτερικών Θ. Λιβάνιος 
επικοινωνεί μαζί μας σχεδόν καθημερινά. Ομως με 
τους γιατρούς δεν έχει λυθεί το πρόβλημα. Ούτε με
τακινούνται κάθε μέρα οι μετανάστες, όπως μας υπο- 
σχέθηκαν. Μιλάμε για ανθρώπους πεταμένους στον 
δρόμο, μωρά με προβλήματα υγείας, ακόμα και μωρό 
με κρίσεις επιληψίας, που βρίσκεται εδώ 15 μέρες 
και δεν συγκινείται κανείς. Αυτή είναι η κατάσταση 
σε ένα ακριτικό νησί. Δεν βλέπω αδιαφορία από τους 
αρμόδιους, αλλά ανικανότητα», δήλωσε στην «Εφ. 
Συν.» ο δήμαρχος.

έχει αναλάβει και η ομάδα Symi Volunteers. Τις τελευ
ταίες μέρες έχει απευθύνει μέσω facebook πολλαπλές 
εκκλήσεις βοήθειας για να βρεθούν κουβέρτες, τρόφι
μα και είδη πρώτης ανάγκης για τους πρόσφυγες, ειδι
κά τώρα που αρχίζουν οι βροχές. Σύμφωνα με τελευ
ταία στοιχεία της Υπατης Αρμοστείας, περισσότεροι 
από 1.400 πρόσφυγες έχουν φτάσει φέτος στη Σύμη.

Εθελοντισμός
«Οι πρόσφυγες είναι στον δρόμο, αλλά υπάρχουν 

πολλοί που τους παρέχουν εθελοντικά φαγητό, νερό, 
κουβέρτες και ρούχα. Το νησί έχει μείνει με μία αγρο
τική γιατρό, η άλλη δεν άντεξε και δήλωσε παραίτηση 
με αυτές τις συνθήκες», δήλωσε στην «Εφ.Συν.» κά
τοικος. Ηδη από τα μέσα Σεπτεμβρίου στη Σύμη σκέ
φτονται να προχωρήσουν ακόμα και σε λοκ άουτ των 
δημόσιων υπηρεσιών ώστε να καλυφθούν οι ανάγκες 
σε ιατρικό προσωπικό. Μάλιστα, υπάρχει σχέδιο για 
κινητοποιήσεις από κοινού με άλλα επτά ακριτικό νη
σιά. Η έλλειψη θα αντιμετωπιστεί ξανά με την -προ
σωρινή που έχει μετατραπεί σε μόνιμη- «στρατιωτική

I i ·
Πρόσφυγεε και μετανάστες κοιμούνται στον δρόμο στη Σύμη. 
Πρόκειται για τον μοναδικό δρόμο που συνδέει τous δύο 
οικισμούί και το νέο Λιμάνι του νησιού και περνούν καθημερινά 
φορτηγά, Λεωφορεία κτΛ
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1  Εβαλαν τέλος σε κύκλωμα υιοθεσιών
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 16 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-09-2019

Επιφάνεια: 401.91 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ: 12 ΣΥΛΛΗΨΕΙΣ ΚΑΙ 66 ΔΙΚΟΓΡΑΦΙΕΣ. ΕΜΠΛΕΚΟΝΤΑΙ ΔΙΚΗΓΟΡΟΣ, ΓΙΑΤΡΟΣ, ΥΠΑΛΛΗΛΟΙ ΚΛΙΝΙΚΩΝ

Εβαλαν ratios σε κύκλωμα υιοθεσιών
Γ

ια περισσότερα από τρία χρό
νια δρούσαν ανεξέλεγκτα 
στη βόρεια Ελλάδα τα μέλη 
του μεγάλου κυκλώματος παράνο

μων υιοθεσιών και εμπορίου ωαρίων. 
Στην εξάρθρωσή του συνέδραμαν 80 
αστυνομικοί της Διεύθυνσης Ασφά
λειας Θεσσαλονίκης, συνάδελφοί 
τους από την Europol και στελέχη της 
Υποδιεύθυνσης Εγκληματολογιών 
Ερευνών Βόρειας Ελλάδας.

«Προχωρήσαμε στη σύλληψη 
δώδεκα ατόμων, ενώ σχηματίσθηκε 
δικογραφία σε βάρος 66 συνολικά 
εμπλεκομένων στην υπόθεση, μετα
ξύ των οποίων ένας δικηγόρος, μία 
μαιευτήρας - γυναικολόγος, καθώς 
και υπάλληλοι ιδιωτικών κλινικών 
Ιατρικώς Υποβοηθούμενπς Αναπαρα
γωγής. Εξιχνιάστηκαν 22 περιπτώσεις 
με παράνομες παραδόσεις παιδιών σε 
υιοθεσία καθώς και 24 περιπτώσεις 
με γυναίκες από τις οποίες εξάγο
νταν τα ωάριά τους έναντι χρηματι
κής αμοιβής», ανέφερε ο διευθυντής 
Ασφάλειας Θεσσαλονίκης, Αντώνης 
Τζιτζής.

Οι Αρχές έχουν εντοπίσει τους 
ανάδοχους γονείς, οι οποίοι δεν θα 
αντιμετωπίσουν κάποιο πρόβλημα και

Χρηματοδοτούσαν 
μεταφορά αλλοδαπών 
γυναικών από τη 
Βουλγαρία στη 
Θεσσαλονίκη και us 
υπέβαλλαν σε ειδική 
θεραπεία σε ιδιωτικέ5 
κλινικέ5 προκειμένου 
να εξάγουν τα ωάριά 
tous έναντι 
χρηματικών ποσών

----------- Μ-----
δεν θα υποχρεωθούν να επιστρέφουν 
τα παιδιά. Τα μέλη του κυκλώματος 
οργάνωναν και χρηματοδοτούσαν 
τη μεταφορά αλλοδαπών γυναικών 
από τη Βουλγαρία στη Θεσσαλονίκη, 
ορισμένες εκ των οποίων τις υπέβαλ
λαν σε ειδική θεραπεία σε ιδιωτικές 
κλινικές Ιατρικώς Υποβοηθούμενπς 
Αναπαραγωγής, προκειμένου να εξά
γουν τα ωάριά τους έναντι χρηματι
κών ποσών.

Επίσης, με τον ίδιο τρόπο, μετέφε
ραν εγκυμονούσες γυναίκες από τη 
Βουλγαρία και αναλάμβαναν τα έξο
δα μετακίνησης, διαμονής, συντήρη
σης και νοσηλείας, προκειμένου να 
γεννήσουν σε δημόσια νοσοκομεία 
ή ιδιωτικές κλινικές της πόλης. Στη 
συνέχεια οι βιολογικές μητέρες πα
ρέδιδαν τα νεογέννητα βρέφη προς 
υιοθεσία έναντι διαφόρων χρημα
τικών ποσών. Επιπλέον, ορισμένες

ΑΓΓΕΛΟΣ ΑΓΓΕΛΙΑΗΣ
aaggelidis@e-typos.com

από τις γυναίκες που μετέφεραν από 
τη Βουλγαρία τις χρησιμοποιούσαν 
ως παρένθετες μητέρες έναντι χρη
μάτων.

Ο κ. Τζιτζής περιέγραψε τα τρία 
στάδια από τα οποία «περνούσε» η 
παράνομη ιδιωτική υιοθεσία: 1 ο. Μετά 
τη γέννηση σε δημόσια νοσοκομεία ή 
ιδιωτικές κλινικές της Θεσσαλονίκης 
γινόταν η σύνταξη συμβολαιογραφι
κής πράξης με την οποία ανατίθετο 
προσωρινά η επιμέλεια στους ανάδο
χους γονείς, 2ο. Ενα μήνα αργότερα 
λάμβανε χώρα η συμβολαιογραφική 
πράξη κανονικής επιμέλειας και 3ο. Η 
οριστική επιμέλεια και υιοθεσία με τη 
«βούλα» του Πρωτοδικείου.

Παρένθετες μητέρες
Στο πλαίσιο της δράσης του, το κύ
κλωμα στρατολογούσε ως δότριες 
ωαρίων, αλλά και ως παρένθετες μη
τέρες και άλλες γυναίκες, ημεδαπές 
και αλλοδαπές, που διαμένουν στην 
Ελλάδα, τις οποίες μετέφεραν στις 
ιδιωτικές κλινικές Ιατρικώς Υποβοη- 
θούμενης Αναπαραγωγής, αφού πρώ
τα αποσπούσαν τη συναίνεσή τους 
έναντι χρημάτων. Αξίζει να σημειωθεί 
ότι όλες οι γυναίκες που εκμεταλλεύ
τηκαν τα μέλη της οργάνωσης βρί
σκονταν σε ευάλωτη οικονομική και 
κοινωνική κατάσταση.

«Οι υποψήφιες ανάδοχες οικογέ
νειες κατέβαλλαν χρηματικά ποσά 
που κυμαίνονταν από 25.000 έως 
28.000 ευρώ, προκειμένου να υι
οθετήσουν κάποιο παιδί. Στα ποσά 
αυτά περιλαμβάνονταν π αμοιβή 
της βιολογικής μητέρας, η αμοιβή 
του δικηγόρου, τα έξοδα νοσηλεί
ας και τοκετού, καθώς και η αμοι
βή των μεσολαβητριών», δήλωσε ο 
προϊστάμενος του Γραφείου Ενημέ
ρωσης Δημοσιογράφων Θεσσαλο
νίκης, Χρήστος Δημητρακόπουλος. 
Ανάλογα με το φύλο του παιδιού και 
τα χαρακτηριστικά του, ο «τιμοκατά
λογος» διαφοροποιούνταν. Η αμοιβή 
της βιολογικής μητέρας κυμαινόταν 
από 4.000 έως 5.000 ευρώ, ενώ η 
καταβολή των χρημάτων δεν γινόταν 
άπαξ, αλλά σε τρεις δόσεις, ώστε να 
μην αλλάξουν άποψη ή μετανιώσουν 
και «ναυαγήσει» η υιοθεσία.

Από την εγκληματική της δραστη
ριότητα υπολογίζεται ότι η οργάνωση 
αποκόμισε παράνομα έσοδα, τα οποία 
υπερβαίνουν τις 500.000 ευρώ. Προ
κειμένου να τα νομιμοποιήσουν, δια
κινούσαν τα χρηματικά ποσά μέσω 
χρηματοπιστωτικών οργανισμών, 
πραγματοποιούσαν αγορές πολυτε
λών οχημάτων, χρυσαφικών, οικιών 
και οικοπέδων, και χρηματοδοτούσαν 
την εισαγωγή ρούχων από το εξω
τερικό! ■
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1  Το Ιπποκράτειο αρχίζει πάλι τιs μεταμοσχεύσεις
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 23 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-09-2019

Επιφάνεια: 259.84 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Το Ιπποκράιειο αρχίζει 
πάλι ns μειαμοσχεύσεκ

μέσα παρενέβη το υπουργείο 
Υγεικές μετά ιην ακύρωση δέ

κα μεταμοσχεύσεων λόγω έλλειψή 
προσωπικού στο Ανοσολογικό Εργα
στήριο και Εθνικό Κέντρο Ιστοσυμβα- 
TOTnTas του Ιπποκράτειου Νοσοκομεί
ου Θεσσαλονίκη.

Ο unoupYos κ. KiKiflias, μάλιστα, 
σε τηλεοπτική του παρουσία χτε$ το 
πρωί επιβεβαίωσε την είδηση ότι επι
στρέφουν οι γιατροί eras θέσεκ tous 
μετά τη λάθο$ απόφαση μετακίνη- 
a0s tous από το νευραλγικό πόστο. 
Ετσι, όπωε όλα δείχνουν, την επόμε
νη εβδομάδα αρχίζουν κανονικά οι 
μεταμοσχεύσεΐ5.

Μάλιστα, ο κ. Κικίλιαε είπε: «Με δι
κή μου παρέμβαση, άμεση παρέμβα
ση, το πρόβλημα λύθηκε και αποκα
ταστάθηκε η τάξη, γιατί θα είχαμε με
γαλύτερα προβλήματα».

Υπενθυμίζεται ότι το Τμήμα Μετα
μοσχεύσεων του Ιπποκρατείου αντιμε
τώπιζε σοβαρέ$ ελλείψει και είχε απο
δυναμωθεί. Στο τμήμα είναι προϊστά- 
μενο5 ο καθηγηκές Χειρουργικές και 
πρόεδρο5τη$ Ελληνικές Εταιρεία5 Με
ταμοσχεύσεων Ιωάννηε Φούζαϊ.

Ο ίδιοε με επιστολή που απέστει- 
λε στον υφυπουργό Υγεκές Βασίλειο 
Κοντοζαμάνη ζητούσε την άμεση επι
στροφή στο τμήμα ενόε βιοπαθολόγου 
με μεγάλη εμπειρία στην ιστοσυμβατό

τητα, την επιστροφή ακόμη μιαε επιμε- 
λήτρια5 που είχε εκπαιδευτεί στον το
μέα των μεταμοσχεύσεων, την άμεση 
υπογραφή του ΦΕΚ που εκκρεμεί για 
μία θέση ειδικού γιατρού και την επι
στροφή ακόμη μία5 βιοπαθολόγου, η 
οποία επίση$ μετακινήθηκε. Λόγω αυ
τών των μετακινήσεων δεν μπορούσαν 
να γίνουν οι προγραμματισμένεε μετα- 
μοσχεύσεΐ5 νεφρών και οι αντιδράσεΐ5

ήταν πολύ μεγάλεε από ασθενεί$ και 
συγγενείς tous. Το γεγοκές οδήγησε 
το αρμόδιο υπουργείο στην απόφαση 
επαναφορά5 των γιατρών eras Θέσεΐ5 
tous και έτσι πλέον θα γίνονται κανο
νικά οι μεταμοσχεύσεις με την παρου
σία έμπειρου προσωπικού.

Μεγάλο ερώτημα παραμένει, βέ
βαια, γιατί λήφθηκε η αρχική απόφαση 
για την απομάκρυνση των στελεχών.
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1  Στα 500.000 € τα κέρδη από τις πωλήσεις των
βρεφών!

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 28 Ημερομηνία
έκδοσης:

26-09-2019

Επιφάνεια: 341.22 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Στα 500.000 € 
τα κέρδη από 
ns ηωλήσειβ 
των βρεφών!

Σοκάρουν οι αποκάλυψες για τη δράση 
ίου κυκλώματοε που εμπορευόταν ωάρια και 
έστηνε υιοθεσίεε με γέννεε κατά παραγγελία

Φ
οβερά πράγματα συνέβη- 
σαν κατά τη δράση του κυ
κλώματος πώλησης βρεφών 
που αποκαλύφθηκε στη 
Θεσσαλονίκη και παρου
σιάστηκε χθες από την Αστυνομία. Στην 
υπόθεση εμπλέκονται συνολικά 66 άτομα, 

μεταξύ των οποίων ένας δικηγόρος και 
μία μαιευτήρας - γυναικολόγος, οι οποί
οι φέρονται ως «εγκέφαλοι» της εγκλη
ματικής οργάνωσης, καθώς και υπάλλη
λοι ιδιωτικών κλινικών ιατρικώς υποβοη- 
θούμενης αναπαραγωγής. Εξιχνιάστηκαν 
22 περιπτώσεις με παράνομες παραδόσεις 
παιδιών για υιοθεσία και 24 περιπτώσεις 
γυναικών οι οποίες έδιναν τα ωάριά τους 
ανπ αμοιβής. Σε επιχείρηση της Αστυνο
μίας, στην οποία συμμετείχαν 80 αστυ
νομικοί και κλιμάκιο της Europol, σπς 23 
Σεπτεμβρίου σε περιοχές της Θεσσαλονί
κης συνελήφθησαν 12 μέλη της εγκλημα
τικής οργάνωσης ηλικίας από 20 έως 53 
ετών. Επιπλέον ταυτοποιήθηκαν τα στοι
χεία ακόμη 10 μελών της οργάνωσης, ενώ 
δύο κατηγορούμενες είναι ήδη κρατούμε
νες για παρόμοια αδικήματα

Τα μέλη του κυκλώματος από το 2016 
οργάνωσαν και χρηματοδότησαν τη με
ταφορά γυναικών από τη Βουλγαρία σιη 
Θεσσαλονίκη, ορισμένες εκ των οποίων 
υπέβαλαν σε ειδική θεραπεία σε ιδιωτι
κές κλινικές ιατρικώς υποβοηθούμενης 
αναπαραγωγής, προκειμένου να εξάγουν 
τα ωάριά τους αντί αμοιβής. Με τον ίδιο 
τρόπο μειέφεραν έγκυες γυναίκες από τη 
Βουλγαρία, πληρώνοντας τα έξοδα μετακί

νησης για να γεννήσουν είτε σε δημόσια 
νοσοκομεία είτε σε ιδιωτικές κλινικές της 
Θεσσαλονίκης. Η διαδικασία της υιοθεσί
ας γινόταν σε τρεις φάσεις.

Στην πρώτη φάση γινόταν μια προσω
ρινή συμβολαιογραφική πράξη επιμέλει
ας, στη δεύτερη φάση, μετά το πέρας ενός 
μήνα, όπως ορίζει η νομοθεσία, γινόταν 
πράξη κανονικής επιμέλειας και στην τρί
τη φάση, στο πρωτοδικείο, γινόταν η ορι
στική επιμέλεια - υιοθεσία.

Σετρειβφάσειβ
Οι γυναίκες που θα έδιναν τα παιδιά τους 
πληρώνονταν σε τρεις φάσεις ώστε τα μέ
λη του κυκλώματος να τις έχουν «δεμέ
νες». Η αμοιβή τους έφτανε τα 4.000-5.000 
ευρώ. Οι υποψήφιες ανάδοχες οικογένει
ες πληρωναν από 25.000 έως 38.000 ευ
ρώ για την υιοθέτηση ενός παιδιού. Στα 
ποσά αυτά περιλαμβάνονταν η αμοιβή της 
βιολογικής μητέρας, η αμοιβή του δικηγό
ρου, τα έξοδα νοσηλείας και τοκετού, κα
θώς και η αμοιβή των μεσολαβητριών. Τα 
κέρδη της εγκληματικής οργάνωσης υπο
λογίζονται σε 500.000 ευρώ.

Προκειμένου να νομιμοποιήσουν τα 
παράνομα έσοδα διακινούσαν χρηματι
κά ποσά μέσω χρηματοπιστωτικών ορ
γανισμών, αγόραζαν πολυτελη αυτοκίνη
τα, χρυσαφικά, οικόπεδα και χρηματοδο
τούσαν την εισαγωγή ρούχων, θέση πήρε 
και ο Ιατρικός Σύλλογος Θεσσαλονίκης, ο 
οποίος ανέφερε όπ εάν υπάρχουν ευθύνες 
ιατρών θα πρέπει να αποδοθούν άμεσα και 
θα συμβάλει σε αυτό και ο σύλλογος.
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1  Πρωτοβουλίες για τη στελέχωση και 24ωρη
λειτουργία του ΠΙ Γενναδίου

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 16 Ημερομηνία
έκδοσης:

26-09-2019

Επιφάνεια: 147.47 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΑΓΩΝΑ ΚΑΤΟΙΚΟΝ 
ΝΟΤΙΑΣ ΡΟΔΟΥ

Πρωτοβουλίες 
για τη στελέχωση 
και 24ωρη λειτουργία 
του ΠΙ Γενναδίου

Πρωτοβουλίες ενάντια στην απαράδεκτη κα
τάσταση που έχει διαμορφώσει στο νησί η πολι
τική εμπορευματοποίησης της Υγείας αναλαμβά
νει η Επιτροπή Αγώνα Κατοίκων Νότιας Ρόδου.

Σε αυτό το πλαίσιο, καλεί σε συνέλευση κα
τοίκων την Κυριακή 29/9 στο δημαρχείο Γεννα
δίου, στις 7 μ.μ. Επίσης, καλεί άμεσα όλα τα Το
πικά Συμβούλια της νότιας Ρόδου να συνεδρι
άσουν και προγραμματίζει για συναντήσεις με 
τους προέδρους των χωριών και άλλους φορείς.

Να σημειωθεί ότι στη νότια Ρόδο, όπου τους 
περισσότερους μήνες του χρόνου συγκεντρώνο
νται πάνω από 40.000 άνθρωποι (μόνιμοι κάτοι
κοι, εποχικοί εργαζόμενοι, τουρίστες), η μοναδική 
δημόσια δομή Υγείας που υπήρχε ήταν το Περι
φερειακό Ιατρείο Γενναδίου, το οποίο με τερά
στιες ελλείψεις προσωπικού (μόνο 3 αγροτικοί ι
ατροί) εφημέρευε 20 μέρες το μήνα.

Πριν από ένα μήνα, με εγκύκλιο της 2ης ΥΠΕ 
ανακοινώθηκε ότι το ΠΙ Γενναδίου θα λειτουργεί 
Δευτέρα με Παρασκευή, από τις 8 π.μ. μέχρι τις 
2 μ.μ. Οι τρεις αγροτικοί ιατροί θα πρέπει να κά
νουν εφημερίες στο Κέντρο Υγείας Αρχαγγέλου, 
προκειμένου να καλύψουν τα εκεί κενά. Για ο
ποιαδήποτε υγειονομική ανάγκη, οι κάτοικοι της 
νότιας Ρόδου θα πρέπει να διανύσουν 45 χιλιό
μετρα μέχρι το ΚΥ Αρχαγγέλου, ενώ για σοβα
ρότερα περιστατικά θα πρέπει να διανύσουν 100 
χιλιόμετρα μέχρι το εξίσου υποστελεχωμένο Νο
σοκομείο Ρόδου. Οσο για ασθενοφόρα, υπάρχει 
ένα και μοναδικό, το οποίο δεν έχει πλήρωμα, ε
νώ ακόμα και ο οδηγός του είναι αποσπασμένος 
από τις υπηρεσίες του δήμου...

«0/ ευθύνες τόσο της προηγούμενης όσο και 
της σημερινής κυβέρνησης είναι μεγάλες», το
νίζει η Επιτροπή Αγώνα και προσθέτει: «Η προ
σπάθεια των τελευταίων ημερών να τα ρίχνουν οι 
μεν στους δε και το ανάποδο έχει μοναδικό στό
χο να παραπλανήσει τους κατοίκους και τους ερ
γαζόμενους της νότιας Ρόδου, που είναι ήδη α- 
γανακτισμένοι».

Η Επιτροπή Αγώνα απαιτεί: Να ξαναρχίσουν 
οι καθημερινές εφημερίες στο ΠΙ Γενναδίου. Να 
γίνουν προσλήψεις νοσηλευτικού - ιατρικού προ
σωπικού και διασωστών του ΕΚΑΒ, ώστε να λει
τουργεί το ΠΙ Γενναδίου 24 ώρες το 24ωρο, 365 
μέρες το χρόνο, με ασθενοφόρο. Να αναβαθμι
στεί το ΠΙ Γενναδίου σε Κέντρο Υγείας.
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1  Διακοπή ρεύματος για 13 ώρες στο μεγαλύτερο
ορθοπεδικό νοσοκομείο της χώρας

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 16 Ημερομηνία
έκδοσης:

26-09-2019

Επιφάνεια: 399.59 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΤ

Διακοπή ρεύματος για 13 ώρες στο μεγαλύτερο 
ορθοπεδικό νοσοκομείο της χώρας
Χαρακτηριστικό παράδειγμα των συνεπειών της διαχρονικής πολιτικής 
υποχρηματοδότησης και υποστελέχωσης των δημόσιων νοσοκομείων

Λ
ιακοπή ρεύματος επί 13 ολόκληρες ώ
ρες σημειώθηκε χίες στο Γενικό Νοσο
κομείο ΚΑΤ, το μεγαλύτερο ορθοπεδικό 
νοσοκομείο και κέντρο τραύματος της χώ
ρας, σε μία ακόμα χαρακτηριστική αποτύπωση 
των συνεπειών από τις διαχρονικά άγριες περι

κοπές της κρατικής χρηματοδότησης προς τα 
δημόσια νοσοκομεία, όπως και της υποστελέ
χωσης των υπηρεσιών τους.

Συγκεκριμένα, η διακοπή ρεύματος διήρκε- 
σε από τα μεσάνυχτα της Τρίτης μέχρι χτες τη 
1 το μεσημέρι. Από τις 2 γεννήτριες τέθηκε 
αυτόματα σε λειτουργία η μία, καθώς «η δεύ
τερη δεν θεωρείται ασφαλής». Οι εργαζόμε
νοι έτρεχαν τελευταία στιγμή να γεμίσουν με 
μπιτόνια πετρελαίου τη μία και μοναδική γεννή
τρια, που κάλυπτε κατά κύριο λόγο τα χειρουρ
γεία, τη Μονάδα Εντατικής θεραπείας και ορι
σμένους άλλους χώρους του νοσοκομείου (π.χ. 
γραφείο κίνησης). Ειδοποιήθηκε το ΕΚΕΠΥ και 
στην ουσία έγινε «σχεδόν» αναστολή της εφη
μερίας του νοσοκομείου.

Επί 13 ώρες τέθηκαν εκτός λειτουργίας ο α
ξονικός και μαγνητικός τομογράφος, ο ένας α
πό τους δύο χώρους διενέργειας ακτινογραφι
ών, καθώς επίσης το Τμήμα Αποστείρωσης με 
τους κλιβάνους.

Στα χειρουργεία σημειώθηκαν πολύ υψηλές 
θερμοκρασίες, καθώς δεν λειτουργούσαν τα 
κλιματιστικά, με γιατρούς και νοσηλευτές να 
πρέπει να κάνουν χειρουργικές πράξεις με τον 
ιδρώτα να τρέχει και να επικρατεί δυσοσμία στις 
χειρουργικές αίθουσες. Λόγω της μη λειτουρ
γίας της αποστείρωσης δεν ήταν δυνατό να α
ποστειρωθούν τα χειρουργικά εργαλεία και να 
προχωρήσουν μια σειρά επεμβάσεων, ενώ ή
ταν έντονος ο κίνδυνος για τη δυνατότητα δι
ενέργειας επεμβάσεων.

Επί 13 ώρες που κράτησε η βλάβη, στο νο

σοκομείο ήταν αδύνατο να διενεργηθούν σειρά 
σημαντικών εξετάσεων και ιατρικών πράξεων, 
με ό,τι αυτό συνεπάγεται. Σχηματίστηκαν τερά
στιες ουρές, επικρατούσαν σύγχυση και δικαι
ολογημένη αγανάκτηση στα Επείγοντα και στα 
εξωτερικά ιατρεία, καθώς εσωτερικοί και εξω
τερικοί ασθενείς συνωστίζονταν αναγκαστικά 
στο μοναδικό εναπομείναν μηχάνημα διενέρ
γειας ακτινογραφιών...

Υποστελέχωση 
της τεχνικής υπηρεσίας, 
απουσία αναγκαίων 
μελετών και συντήρησης

Σύμφωνα με πληροφορίες, το πρόβλημα ο
φειλόταν σε ένα ανταλλακτικό κεντρικού υ
ποσταθμού του δικτύου ηλεκτροδότησης του 
νοσοκομείου, το οποίο δεν είχε ελεγχθεί και 
δεν είχε πραγματοποιηθεί οποιαδήποτε εργα

σία συντήρησης.
Η τεχνική υπηρεσία του νοσοκομείου είναι 

υποστελεχωμένη, δουλεύει με το 50% του 
δυναμικού της και ταυτόχρονα υπάρχει τε
χνική... ιδιωτική εταιρεία. Παρά τις προσπά
θειες των εργαζομένων της τεχνικής υπηρε
σίας του νοσοκομείου για άμεση αποκατά
σταση της βλάβης αυτό δεν έγινε εφικτό, α- 
ναδεικνύοντας παράλληλα την πάγια απουσία 
οποιοσδήποτε μελέτης ή συντήρησης του δι
κτύου του νοσοκομείου, τις διαχρονικές ευθύ
νες όλων των κυβερνήσεων και των διορισμέ
νων διοικήσεων του νοσοκομείου οι οποίες ού
τε χρηματοδότησαν ούτε στελέχωσαν τα αντί
στοιχα τμήματα για να γίνουν οι απαραίτητες 
μελέτες και εργασίες.

Στο ερώτημα του Σωματείου Εργαζομένων 
του νοσοκομείου «γιατί καθυστέρησε τόσες 
ώρες η αποκατάσταση της βλάβης» δεν δό
θηκε σαφής απάντηση. Οσο για την αποκα
τάστασή της, τελικά τοποθετήθηκε μεταχει
ρισμένο ανταλλακτικό...
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1  Ο Φαρμακευτικός Σύλλογος Κοζάνης για την
Παγκόσμια Ημέρα Φαρμακοποιών

Πηγή: ΠΤΟΛΕΜΑΙΟΣ ΤΗΣ
ΚΟΖΑΝΗΣ

Σελ.: 9 Ημερομηνία
έκδοσης:

26-09-2019

Επιφάνεια: 294.89 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ο Φαρμακευτικός Σύλλογος 
Κοζάνης για την Παγκόσμια 

Ημέρα Φαρμακοποιών
Η 25η Σεπτέμβρη έχει 
ορισθεί ως η Παγκόσμια 
Ημέρα Φαρμακοποιών. 
Σύμφωνα με στοιχεία της 
Ένωσης Ευρωπαίων Φαρ
μακοποιών (PGEU), στην 
Ευρώπη:
-δράστηριοποιούνται 
400.000 φαρμακοποιοί,
- το 98% του πληθυσμού 
έχει τη δυνατότητα πρό
σβασης σε φαρμακείο 
μέσα σε 30',
- 46.000.000 άνθρωποι 
επισκέπτονται καθημερινά 
τα φαρμακεία,
- στα φαρμακεία παρέ
χονται πολλές υπηρεσίες 
υγείας. Σε 10 ευρωπαϊκές 
χώρες οι πολίτες μπορούν 
να εμβολιάζονται για την 
εποχική γρίπη στα φαρ
μακεία, ενώ σε 20 ευρω
παϊκές χώρες οι πολίτες 
μπορούν να δεχθούν την 
υποστήριξη για διακοπή 
του καπνίσματος στα φαρ
μακεία.

Οι φαρμακοποιοί συμμε
τέχουν ενεργά και δίνουν 
τις επιστημονικές συμβου
λές τους με σκοπό να βοη

θήσουν τον πολίτη να ακο
λουθήσει έναν πραγματικά 
υγιεινό τρόπο ζωής, χωρίς 
να προβεί σε αλόγιστη 
χρήση φαρμάκων. Έχουν 
αναπτύξει στενές σχέσεις 
με τους χρόνιους ασθενείς 
και βοηθούν στη βέλτιστη 
συμμόρφωση αυτών στη 
φαρμακοθεραπεία.

Με αφορμή την Παγκό
σμια Ημέρα Φαρμακοποι
ών, οι φαρμακοποιοί σας 

συμβουλεύουν:

-Προσοχή στη σωστή λήψη 
φαρμάκων. Τηρείτε αυ
στηρά τη δοσολογία του 
φαρμάκου σύμφωνα με 
τη συνταγογράφηση του 
ιατρού σας και τις οδηγίες 
του φαρμακοποιού. 
-Κρατήστε τα φάρμακα μα
κριά από τα παιδιά. 
-Συντηρείτε προσεκτικά 
τα φάρμακα (δροσερό και 
ξηρό μέρος, ψυγείο όταν 
απαιτείται).
-Μην πετάτε ποτέ τα 
φάρμακα στα σκουπίδια, 
υπάρχουν ειδικοί πράσι
νοι κάδοι στα φαρμακεία

για τα ληγμένα φάρμακα, 
ώστε να μη ρυπαίνεται το 
περιβάλλον.
-Μη δανείζεστε ούτε 
ανταλλάσσετε φάρμακα 
από συμπολίτες σας χωρίς 
οδηγία ιατρού, ελλοχεύει 
σοβαρός κίνδυνος για την 
υγεία, όπως πιθανές αλ
λεργίες, αλληλεπιδράσεις, 
παρενέργειες κλπ.
-Μην αγοράζετε φάρμακα 
από το διαδίκτυο, δεν επι
τρέπεται από το νόμο και 
συχνά διακινούνται πλα
στά/ψευδεπίγραφα φάρ
μακα.
-Μη χρησιμοποιείτε αντι
βιοτικά όταν δεν είναι 
απαραίτητα και χωρίς συ- 
νταγογράφηση από τον 
ιατρό σας. Τα μικρόβια 
αποκτούν πλέον εύκολα 
αντίσταση στα αντιβιοτικά 
και αυτά μπορεί να απο
βούν αναποτελεσματικά 
όταν πραγματικά θα χρειά
ζονται να χορηγηθούν. 
-Ακολουθείτε τον αντι- 
γριπικό εμβολιασμό, που 
συστήνεται ιδιαίτερα στις 
ομάδες υψηλού κινδύνου 
(άνω των 60 ετών, καρδι-
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οπαθείς, άτομα με πνευ
μονοπάθειες, σακχαρώδη 
διαβήτη, εγκυμονούσες 
κ.α.).
-Οι γονείς να ακολουθούν 
για τα παιδιά τους το Εθνι
κό Πρόγραμμα Εμβολια
σμού σε συνεργασία με 
τον παιδίατρό τους.
-Για θέματα υγείας μη δι
στάζετε να ζητάτε τη συμ
βουλή του φαρμακοποιού 
της γειτονιάς σας. Βρίσκε
ται πάντα δίπλα σας.
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1  Δεσμεύσεις Κικίλια σε Λεβεντάκη για Νοσοκομείο
Κυπαρισσίας

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΤΗΣ
ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ

Σελ.: 11 Ημερομηνία
έκδοσης:

26-09-2019

Επιφάνεια: 534.57 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Δεσμεύσεις Κικίϋια σε Λεβεντάκη 
για Νοσοκομείο Κυπαρισσίας

Δ
εσμεύσεις από τον υπουργό Υγείας Βασίλη Κικίλια για 
σιελέχωση ίου Νοσοκομείου Κυπαρισσίας, εξοπλισμό 
ίου με αξονικό τομογράφο και ενίσχυση του ΕΚΑΒ με 
δύο ασθενοφόρα, εξασφάλισε ο δήμαρχος Τριφυλίας Γιώργος 

ΛεΒενιάκης κατά την προχθεσινή συνάντηση μαζί του.

Ο κ. ΛεΒενιάκης συναντήθηκε προχθές 
με ιον υπουργό στην Αθήνα, ενώ στη συ
νάντηση παρόντες ήταν ο γενικός γραμ
ματέας του υπουργείου Ιωάννης Κωτσιό- 
πουλος και ο Βουλευτής Μεσσηνίας Μίλ- 
τος Χρυσομάλλης. Ο κ. ΛεΒεντάκης με
τέφερε την ανησυχία και τον προβληματι
σμό που υπάρχει στην τοπική κοινωνία 
από την υποστελέχωση του νοσοκομείου 
που δημιουργεί προβλήματα στη λειτουργία 
του. Ανέφερε δε το μεγάλος εύρος της 
περιοχής που εξυπηρετεί και τις αυξημένες 
ανάγκες που υπάρχουν λόγω και της του
ριστικής ανάπτυξης.

Σε σχετική ανακοίνωση του δημάρχου 
για τη συνάντηση αυτή τονίζεται πως τον 
ενημέρωσε «για τα μείζονος σημασίας θέ
ματα, που αφορούν στο Νοσοκομείο Κυ
παρισσίας και για τα σοβαρά προβλήματα 
που έχουν ανακύψει σχετικά με τη λει
τουργία του, εξαιτίας της υποστελέχωσής 
του με ιατρικό κυρίως προσωπικό. Οπως 
του επισήμανα, το αποτέλεσμα όλης της 
δυσχερούς αυτής κατάστασης είναι να 
μην δύναται πλέον το Νοσοκομείο Κυπα
ρισσίας να εξυπηρετήσει, επαρκώς και με 
συνέπεια, την πληθώρα των περιστατικών 
που δέχεται καθημερινά (σε έναν μεγάλο 
τόσο από έκταση, όσο και από πληθυσμό 
δήμο, όπως αυτός της Τριφυλίας), δημι
ουργώντας έτσι μεγάλη ανησυχία και έν
τονο προβληματισμό στην τοπική κοινωνία 
για το “τι μέλλει γενέσθαΓ. Του ανέφερα, 
λοιπόν, πως κρίνεται άμεση και επιτακτική 
η ανάγκη στελέχωσης του Νοσοκομείου 
Κυπαρισσίας, ούτως ώστε να καλύψει την 
περιοχή μας και να μην αναγκάζονται οι 
ασθενείς να μετακινούνται στο Νοσοκομείο 
της Καλαμάτας ή σε νοσοκομεία των Αθη
νών, προκειμένου να εξυπηρετηθούν, 
όπως επίσης και την ανάγκη του για εξο
πλισμό με έναν αξονικό τομογράφο, τον 
οποίο δεν διαθέτει. Επίσης, λόγω της με

γάλης γεωγραφικής έκτασης του δήμου 
μας και της αύξησης του πληθυσμού του, 
κυρίως κατά τους θερινούς μήνες, του 
ζήτησα να ενισχύσει το στόλο του ΕΚΑΒ 
στην Τριφυλία, με επιπλέον σύγχρονα 
ασθενοφόρα. Με δεδομένη, τα τελευταία 
χρόνια, την όλο και μεγαλύτερη τουριστική 
ανάπτυξη του Νομού Μεσσηνίας, καθώς 
και ολόκληρης της Τριφυλίας, το Νοσο
κομείο Κυπαρισσίας, όπως του ανέφερα, 
πρέπει να αποτελέσει το “κέντρο" για πα
ροχή υγείας, καθώς όμοροι δήμοι, στε
ρούνται νοσηλευτικού ιδρύματος.

Τέλος, τον ενημέρωσα και για το θέμα 
τού Κέντρου Υγείας Φιλιατρών, καθώς 
και για την προεκλογική μου δέσμευση, 
να αναλάβει ο Δήμος Τριφυλίας την κά
λυψη όλων των εξόδων διαμονής δύο 
ιατρών, που θα το στελεχώσουν.

Στη συνέχεια, ο υπουργός κ. Κικίλιας, 
αφού με ενημέρωσε πως έχει επισκεφθεί 
αρκετές φορές την Τριφυλία, δεσμεύτηκε 
(για το αυτονόητο, όπως είπε) πως το 
Νοσοκομείο Κυπαρισσίας θα στελεχωθεί 
άμεσα με ιατρικό προσωπικό και θα κα
λυφθούν όλες οι οργανικές του θέσεις. 
Επίσης, παρουσία και του γενικού γραμ
ματέα Υπηρεσιών Υγείας κ. Ιωάννη Κω- 
τσιόπουλου, δεσμεύτηκε για τον εξοπλισμό 
τού Νοσοκομείου Κυπαρισσίας με αξονικό 
τομογράφο, καθώς και για την ενίσχυση 
του στόλου τού ΕΚΑΒ με δύο ακόμα 
ασθενοφόρα.

Τέλος, με συνεχάρη για την πρωτοβουλία 
μου, σχετικά με το Κέντρο Υγείας Φιλιατρών 
και δήλωσε πως θα έχω τη στήριξή του 
και θα είναι δίπλα μου για ό,τι τυχόν χρει
αστεί. Ο γενικός γραμματέας κ. Κωτσιό- 
πουλος, με τη σειρά του, δεσμεύτηκε πως 
θα με κρατάει ενήμερο για όλα τα θέματα 
που συστήσαμε και σε ό,τι αφορά στην 
επίλυσή τους».

Κλείνοντας ο κ. ΛεΒεντάκης αναφέρει:

«Καθ’ όλη τη διάρκεια της συνάντησής 
μου με τον υπουργό, καθώς και με το γε
νικό γραμματέα τού υπουργείου Υγείας, 
ήταν παρών και ο βουλευτής Μεσσηνίας 
με τη Ν.Δ. κ. Μίλτος Χρυσομάλλης, τον 
οποίο και ευχαριστώ για τη στήριξη, θα 
ήθελα επίσης να ευχαριστήσω, δημόσια,

τον υπουργό Υγείας κ. Βασίλη Κικίλια και 
το γενικό γραμματέα κ. Ιωάννη Κωτσιό- 
πουλο, τόσο για την εποικοδομητική μας 
συζήτηση, όσο και για την ευαισθησία που 
έδειξαν στα προβλήματα που τους εξέθεσα, 
καθώς επίσης και για τις δεσμεύσεις τους 
όσον αφορά στην επίλυσή τους». Κ.Μπ.
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1  ΣΤΟ ΧΕΙΡΟΥΡΓΕΙΟ ΜΕ... ΚΕΡΙΑ ΚΑΙ ΣΠΑΡΜΑΤΣΕΤΑ
Χειρουργεία (σχεδόν) στο... σκοτάδι

Πηγή: ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ Σελ.: 18-19 Ημερομηνία
έκδοσης:

26-09-2019

Επιφάνεια: 307.85 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 3500

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

ΣΤΟ ΧΕΙΡΟΥΡΓΕΙΟ ΜΕ... ΚΕΡΙΑ ΚΑΙ ΣΠΑΡΜΑΤΣΕΤΑ

Χ
ειρουργεία (σχεδόν) στο... σκο
τάδι αναγκάστηκαν να πραγ
ματοποιηθούν σε ένα από τα 
μεγαλύτερα νοσοκομεία της χώ
ρας. Ενας χαλασμένος διακόπτης προκάλεσε 
διακοπή ρεύματος στο ΚΑΤ από τα μεσάνυχτα 

της Τρίτης μέχρι και το μεσημέρι της Τετάρτης. 
Ανταλλακτικό, βέβαια, δεν υπήρχε ούτε για 
δείγμα κι έτσι ξεκίνησε ένας τραγέλαφος με 
τις ευθύνες να διαχέονται, επιβεβαιώνοντας 
την τραγική κατάσταση στην οποία βρίσκονται 
ία περισσότερα νοσηλευτικά ιδρύματα. Μετά 
τη διακοπή ρεύματος κλήθηκε η ΔΕΗ, αλλά

όπως καταγγέλλουν εργαζόμενοι υπήρξε κα
θυστέρηση. Οταν έφτασε τις πρώτες πρωινές 
ώρες, διαπιστώθηκε η βλάβη του διακόπτη, 
η αντικατάσταση του οποίου κοστίζει 8.000 
ευρώ. Η ιστορία δεν σταματάει εδώ, καθώς η 
προσπάθεια, έστω και στο και πέντε, να βρεθεί 
νέος από την κατασκευάστρια εταιρεία δεν 
ευοδώθηκε και χρειάστηκε τελικά να δανειστεί 
το ΚΑΤ διακόπτη από άλλο νοσοκομείο. Η γεν
νήτρια ευτυχώς πήρε μπροστά, αλλά βασικές 
λειτουργίες, όπως κάποια χειρουργεία, εργα
στηριακές και άλλες εξετάσεις αναβληθήκαν, 
ενώ και τα ασανσέρ είχαν πρόβλημα. Στην

τραγική κατάσταση που περιήλθε ίο νοσοκομείο 
αναφέρθηκε η πρόεδρος των εργαζομένων 
Παρασκευή Πάκου («Θέμα 104,6»). Οπως 
εξάλλου επεσήμανε, τα προβλήματα του νοσο
κομείου είναι τεράστια, με δεδομένο ότι εδώ 
και δύο ημέρες έχουν σπάσει σωληνες της 
αποχέτευσης στο κεντρικό κτίριο και ειδικά 
σε κάποιους ορόφους, η ατμόσφαιρα είναι 
αποπνικτική.

Η κυρία Πάκου υποστήριξε ότι εδώ 
και χρόνια υπάρχει υποχρηματοδότηση και 
υποστελέχωση του ΚΑΤ, ενώ έριξε ευθύνες 
και στη διοίκηση, καθώς, όπως κατήγγειλε,

παρ' ότι το πρόβλημα με τη διακοπή ρεύματος 
ανέκυψε λίγο μετά τα μεσάνυχτα, ο διοικητής 
εμφανίστηκε λίγο μετά τις 9 το πρωί.

«Οι ευθύνες της διοίκησης είναι τερά- 
σηες, καθώς δεν προσήλθε καν στο νοσοκομείο 
όταν παρουσιάστηκε το πρόβλημα» τονίζει και 
η Πανελλήνια Ομοσπονδία Εργαζομένων στα 
Δημόσια Νοσοκομεία (ΠΟΕΔΗΝ), καταγγέλ
λοντας ότι «τα νοσοκομεία, όπως παραδέχθηκε 
και η πολιτική ηγεσία ίου υπουργείου Υγείας, 
έχουν 1 δια ληξιπρόθεσμες οφειλές. Τέλος 
Σεπτέμβρη στερεύουν οι προϋπολογισμοί τους. 
Θα πρέπει άμεσα να ληφθούν μέτρα».
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1  ΣΤΟ ΧΕΙΡΟΥΡΓΕΙΟ ΜΕ... ΚΕΡΙΑ ΚΑΙ ΣΠΑΡΜΑΤΣΕΤΑ Χειρουργεία (σχεδόν)
στο... σκοτάδι

Πηγή: ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ Σελ.: 18-19 Ημερομηνία
έκδοσης:

26-09-2019
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1  ΤΡΥΠΩΝΩ.. ΞΕΤΡΥΠΩΝΩ
Πηγή: ΠΟΝΤΙΚΙ Σελ.: 12-13 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-09-2019

Επιφάνεια: 1442.87 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 3820

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

ΗΙΣΤΟΡΙΑ που άνοιξε με τις διαδικασίες για τη διερεύνη- 
ση του ενδεχομένου έκπτωσης του Τραμπ από το αξίωμά 

του έχει μια διάσταση που λίγοι τολμούν να αναδείξουν: ότι τον 
Πρόεδρο οι σοβαρές υπηρεσίες ασφαλείας τον'ίακούνε''νομί- 
μως με στόχο την προστασία του συντάγματος και της Εθνικής 
Ασφάλειας. Τι σημαίνει αυτό; Ότι, σε αντίθεση με αυτό που πι
στεύουν πολλοί με... βαλκανικές αντιλήψεις, οι υπηρεσίες πλη
ροφοριών είναι πυλώνας δημοκρατίας και τους ελέγχουν όλους 
για την προστασία του δημοσίου συμφέροντος.

ΚΑΤΑ συνέπεια όσοι τις στελεχώνουν πρέπει να είναι 
εμποτισμένοι με τον δέοντα δημοκρατικό πατριωτισμό 

και να δίνουν έμφαση στην προστασία της κοινωνίας και 
της δημοκρατίας. Κοινώς, δεν μπορεί να παίρνουν 
τέτοιες θέσεις όποιοι έχουν άλλες ατζέντες. Διό
τι, όπως είπε και η πρόεδρος της Βουλής των 
Αντιπροσώπων των ΗΠΑ Νάνοι Πελόζι, «κα 
νείς δεν είναι υπεράνω του νόμου». Πριν 
και μετά τον διορισμό του...

ΤΗΝ ΩΡΑ που οϊούρκος Πρόε
δρος ΡετζέπΤαγίπ Ερντογάν βρί

σκεται στη Νέα Υόρκη για τη Γενική Συνέ
λευση του OH Ε, στους δρόμους της πό
λης γυρίζει ένα όχημα που έχει στην κα- 
ρότσα του δύο γιγαντοαφίσες που τον χα
ρακτηρίζουν δικτάτορα και «νονό» των τζι- 
χαντιστών. Όπως αναφέρει το μήνυμα πάνω 
στο πλακάτ, η κυβέρνηση του Ερντογάν έχει φυλακίσει 177 δη
μοσιογράφους, έχει εξαναγκάσει 167 σε εξορία ενώ έχει κλείσει 
ή πάρει τον έλεγχο 150 μέσων ενημέρωσης στηνΤουρκία. Βί
ντεο με την κινητή διαφήμιση ανέβασε στο Twitter ο Τούρκος 
αυτοεξόριστος δημοσιογράφος Αμπντουλάχ Μποζκούρτ.

I ΑΜΕΣΗ ήταν η απάντηση του Νετανιάχου προς τον Ερ- 
! ντογάν με μήνυμά του OToTwitter... «Έχετε σφάξει τους 

Αρμένιους και τώρα σφάζεται και τουςΤούρκους» έγραψε χα
ρακτηριστικά... Φαντάζομαι πώς θα αντέδρασε ο σουλτάνος...

| ΣΕ ΔΥΣΚΟΛΗ κατάσταση παραμένει το νοσοκομείο ΚΑΤ 
μετά τη διακοπή ρεύματος που σημειώθηκε τη πρώτη 

πρωινή ώρα τηςΤετάρτης. Σύμφωνα με τους εργαζομένους, το 
νοσοκομεία μετά τη διακοπή του ρεύματος υπολειτουργεί, ενώ 
αναβάλλονται οι εργαστηριακές εξετάσεις. Το πρόβλημα της δι
ακοπής ρεύματος στο ΚΑΤ είναι, σύμφωνα με τους εργαζομέ
νους, εσωτερικό και οφείλεται σε βλάβη ενός διακόπτη, ο οποί
ος στοιχίζει 8.000 ευρώ. Σύμφωνα με την ΠΟΕΔΗΝ, η βλάβη 
αποκαθίσταται και η λειτουργία θα επανέρχεται...

| ΓΙΑ ΚΑΤΑΣΚΟΠΕΙΑ φαίνεται να ερευνώνται πέντε ύπο
πτες ΜΚΟ στην Ελλάδα οι οποίες είχαν αναπτύξει στενούς 

δεσμούς με την τουρκική μαφία των δουλεμπόρων, προκειμέ- 
νου να προωθούν μετανάστες στα ελληνικά νησιά. Μάλιστα 35 
στελέχη τους ελέγχονται για σχέσεις με διακινητές και τρομο
κράτες. Ήδη έχουν εντοπιστεί οι συνομιλίες τους μεΤούρκους 
δουλεμπόρους.

ΟΙ ΜΚΟ αυτές λειτουργούσαν με δομή οργανωμένης 
εγκληματικής συμμορίας, όπως προκύπτει από τα πρώτα 

στοιχεία τα οποία περιήλθαν στην κατοχή των κλιμακίων της 
ΕΥΠ. Στην Κατεχάκη θεωρούν δεδομένο ότι το δίκτυο των πέντε 

ΜΚΟ συνεργαζόταν και με πράκτορες της Μ IT, οι οποίοι κα
τευθύνουν τους μετανάστες στην Ελλάδα μέσω ελεγ

χόμενων κυκλωμάτων δουλεμπόρων.

ΣΥΓΚΕΝΤΡΩΣΗ των προσφύγων σε 
ακατοίκητα νησιά κατά το πρότυπο της 

Αυστραλίας προτείνει ο βουλευτής της Ελληνι
κής Λύσης Αντώνης Μυλωνάκης, ο οποίος, με
ταξύ άλλων, για το μεταναστευτικό πρότεινε 
αυστηρότερες ποινές για τους δουλεμπόρους, 

επέκταση του φράχτη στον Έβρο κ.λπ.

«ΤΑ ΓΕΓΟΝΟΤΑ θα αποκαταστήσουν την αλή
θεια και κάθε κατεργάρης θα πάει στον πάγκο 

του» τονίζει ο βουλευτής του Κινήματος Αλλαγής στην Α Αθη
νών Κώστας Σκανδαλίδης, με αφορμή τη σύσταση προανακριτι- 
κής επιτροπής για την υπόθεση της Novartis, κάνοντας ταυτό
χρονα λόγο για πολιτική σκευωρία που έχει αποκαλυφθεί εδώ 
και καιρό. Όσον αφορά τον εκλογικό νόμο, ο Σκανδαλίδης εμ
φανίζεται κάθετα αντίθετος... Αχ... βρε Κώστα...

I ΛΙΓΕΣ ώρες μετά το tweet του ΝτόναλντΤραμπ, που μιλά- 
1 ει για τη 16χρονη ακτιβίστρια και τη χαρακτηρίζει ως ένα 

«χαρούμενο νεαρό κορίτσι» που ανυπομονεί «για ένα λαμπερό 
και υπέροχο μέλλον», η ΓκρέταΤούνμπεργκ «ξαναχτυπά» ειρω
νευόμενη τονΤραμπ. Άλλαξε την περιγραφή της στο προφίλ της 
OToTwitter και χρησιμοποίησε ακριβώς τα λόγια του Αμερικα
νού Προέδρου «Ένα πολύ χαρούμενο νεαρό κορίτσι που ανυπο
μονεί για ένα λαμπρό και υπέροχο μέλλον» για να περιγράφει τον 
εαυτό της, όπως έγραψε χαρακτηριστικά, διατηρώντας την 
εχθρική της στάση απέναντι στον Πρόεδρο των ΗΠΑ.

Το βασικό «άλλοθι» του ΣΥΡΙΖΑ 
και η δικαίωση από Κυριάκο

ΕΝΑΝ ΧΡΟΝΟ και κάτι μετά την τραγωδία στο Μάτι, ο 
Κυριάκος Μητσοτάκης, μιλώντας στη Σύνοδο του ΟΗΕ, 
«ανακάλυψε» αίφνης ότι αιτία της φονικής πυρκαγιάς 
ήταν τα «ακραία καιρικά φαινόμενα» συνεπεία της κλι
ματικής αλλαγής, δικαιώνοντας έτσι το βασικό «άλλοθι» 
των Συριζαίων για το Μάτι.

Η «παραδοχή» αυτή έδωσε πάτημα στον ΣΥΡΙΖΑ να 
τον κατηγορεί - και δικαίως - για κωλοτούμπα. Και το 
λέμε ανεξαρτήτως του αν στέκει το επιχείρημα του ΣΥ- 
ΡΙΖΑ περί κλιματικής αλλαγής, το οποία ενστερνίζεται 
καθυστερημένα ο Κυριάκος Μητσοτάκης (από πότε οι 
ισχυροί άνεμοι είναι φαινόμενο που οφείλεται στην κλι
ματική αλλαγή;). Η επιλογή αυτή μάλλον ασχετοσύνη 
και προχειρότητα δείχνει.

Η Ν.Δ. στη συνέχεια, με ανακοίνωσή της, το μάζεψε 
λέγοντας χοντρικά ότι για τη φωτιά έφταιξε η κλιματική 
αλλαγή, αλλά για την τραγωδία ευθύνεται η ανεπάρκεια 
του κρατικού μηχανισμού επί ΣΥΡΙΖΑ. Ωστόσο και αυτή 
την «ανεπάρκεια» δεν την στήριξε η ίδια η κυβέρνηση 
αφού τοποθέτησε στη θέση του γ.γ. Προστασίας του 
Πολίτη τον Κωνσταντίνο Τσουβάλα, αρχηγό της ΕΛ.ΑΣ. 
όταν συνέβη η τραγωδία, ο οποίος θεωρήθηκε εκ των 
βασικών επιχειρησιακών υπευθύνων και οδηγήθηκε τε- 
λικώς σε αποπομπή.

ΝΤΟΡΟ έκανε στην πολιτική σκηνή η συνάντηση την περα- 
I σμένη εβδομάδα σε κεντρικό καφέ του Κολωνακίαυ τριών 

πρώην υπουργών της Ν .Δ.: ο λόγος για τον Γιώργο Καλαντζή, που 
ήταν υποψήφιος με τη Ν.Δ. στις περασμένες εκλογές, τον Νίκο 
Νικολόπουλο, που είχε κατέβει - ανεπιτυχώς - με την Ένωση Κε
ντρώων, και του Σάββα Τσιτουρίδη, που είχε φτιάξει τους «Έλλη
νες Ριζοσπάστες» για να κατέλθει στον στίβο των Ευρωεκλογών. 
Και οι τρεις αν και έχουν επιλέξει, τα τελευταία χρόνια, διαφορε
τική πολιτική στέγη, έχουν ένα κοινό: προέρχονται από τη Ν.Δ., 
μάλιστα την περίοδο πριν από το 2004 ήταν στο πλευρό του Κώ
στα Καραμανλή. Τα κουτσομπολιά λένε ότι έχουν ξεκινήσει ζυ
μώσεις που τους αφορούν!

| Η ΦΗΜΟΛΟΓΙΑ που υπήρξε το προηγούμενο διάστημα 
πάντως για αποχώρηση του Κώστα Καραμανλή από την 

πολιτική και την πρόθεσή του να αρνηθεί ακόμα και αν του προ- 
ταθεί υποψηφιότητα για την ΠτΔ διαψεύδεται από στενούς του 
συνεργάτες.

Μία από τα ίδια ο Ερντογάν στον ΟΗΕ. Μόνο απαιτήσεις.
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«ΠΟΝΤΙΚΙ» Πολιτική - Σατιρική και Αποκαλυπτική εφημερίδα

•Για τη συνδρομή σας αρκεί ένα τηλεφώνημα στο 210-68.98.448.
«ΠΟΝΤΙΚΙ» το... «ΠΟΝΤΙΚΙ» Σας! (Από το... 1979, ε;)

Με νέες προκλητικές θέσεις εμφανίστηκε ο Ερντογάν 
στη Γενική Συνέλευση του ΟΗΕ... Απαιτεί να πάρει πρά
σινο φως για την εισβολή που θέλει να κάνει στη βόρεια 
Συρία, παρουσιάζοντας μάλιστα χάρτες για τη συμφωνη- 
μένη με τις ΗΠΑ ζώνη ασφαλείας, που είχαν να κάνουν με 
την Παλαιστίνη και το Ισραήλ, λέγοντας πως το Ισραήλ έ
χει υφαρπάξει τα εδάφη των Παλαιστινίων.

Πρώτη φορά ο Ερντογάν γνωστοποιεί τα σχέδιά του με 
τόση σαφήνεια σε όλο τον πλανήτη. Στην ουσία, μετά την 
αποδοχή των Αμερικανών της αγοράς των S-400 από την 
Άγκυρα και τη νέα αμερικανική πρόταση για συμφωνία 
πακέτο F-35 και S-400, η Αγκυρα πιέζει τώρα και για την 
πραγματοποίηση του αιτήματος της για μετακίνηση των 
κουρδικών πληθυσμών...

Γίνεται, δε, σαφές τώρα ότι στόχος του είναι να μετακι
νήσει εκεί τους Σύρους πρόσφυγες που έχει στο έδαφος 
της η Τουρκία, αλλάζοντας έτσι την πληθυσμιακή σύστα
ση της περιοχής, προκειμένου να αποφύγει στο μέλλον τη 
δημιουργία ενός κουρδικού κράτους.

Ο Τούρκος πρόεδρος, προσπαθώντας να αποσείαει τις 
ευθύνες της Τουρκίας για το Κυπριακό, επιτέθηκε στην

ελληνοκυπριακή πλευρά λέγοντας ότι «...παρά τις δια
πραγματεύσεις για περισσότερα από 50 χρόνια, το Κυπρι
ακό δεν έχει λυθεί λόγω της αδιάλλακτης θέσης της ελλη
νοκυπριακής πλευράς».

Ο πρόεδρος της Τουρκίας επίσης υποστήριξε ότι «είναι 
φανερό πως αυτοί που διεκδικούν να λύσουν το κυπριακό 
πρόβλημα υπάτην προϋπόθεση των μηδενικών εγγυήσε
ων ασφάλειας έχουν κακές προθέσεις από την αρχή και η 
Τουρκία, από την άλλη πλευρά, θα συνεχίσει τις προσπά- 
θειές της μέχρι να βρεθεί λύση που να εγγυάται την α
σφάλεια και τη διατήρηση των δικαιωμάτων του τουρκο- 
κυπριακού λαού».

Αναφορικά με το ενεργειακό ζήτημα της Κύπρου και, 
ευρύτερα, της Ανατολικής Μεσογείου, ο Ερντογάν επα
νέλαβε ότι: «Ατυχώς, παρά τη λογική μας προσέγγιση, 
μερικές χώρες στην περιοχή προβαίνουν σε μονομερή 
βήματα, επιχειρώντας να μετατρέψουν το ζήτημα των ε
νεργειακών πόρων σε πεδία σύγκρουσης. Στην Ανατολική 
Μεσόγειο θα προστατεύσουμε τα νόμιμα δικαιώματα και 
συμφέροντα και της Τουρκίας και των Τουρκοκυπρίων μέ
χρι τέλους».
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B
EXEI παράδοση η οικογένεια Μητσοτάκη στις διακομμα
τικές προσεγγίσεις και η Ντάρα ξέρει καλά ότι ένα καλό 
τραπέζωμα μειώνει τις αντιστάσεις στα κομματικά τείχη και 
ανοίγει και διαφορετικούς δρόμους... Έτσι λοιπόν, όπως μάθα

με την προηγούμενη εβδομάδα, στο σπίτι της οικογένειας στη 
Γλυφάδα, η Ντόρα προσκάλεσε τους βουλευτές-μέλη της Κοι
νοβουλευτικής Συνέλευσης (Κ.Σ.) του Συμβουλίου της Ευρώ
πης, με αφορμή την έναρξη των Εργασιών του Συμβουλίου στις 
αρχές του επόμενου μήνα.

□
 ΣΤΟ ΤΡΑΠΕΖΙ, όπως μάθαμε, παραβρέθηκαν ο πρώην 
πρωθυπουργός Γιώργος Παπανδρέου, ο πρώην υπουργός 

Ευριπίδης Στυλιανίδης, που μετέχει ως εκπρόσωπος της Βουλής 
στο Συμβούλιο της Ευρώπης), ο πρώην υπουργός του ΣΥΡΙΖΑ 

Γιώργος Κατρούγκαλος, καθώς και οι βουλευτές της Ν.Δ. Θό
δωρος Ρουσόπουλος και Φωτεινή Πιπιλή.Το μενού περιελάμβα- 
νε γιουβέτσι και μελιτζάνες, μαγειρεμένα από την ίδια την Ντό
ρα Μπακογιάννη. Τώρα αν το γιουβέτσι και οι μελιτζάνες θα εί
ναι αποτελεσματικά όσον αφορά τη συνεννόηση με τους βου
λευτές διαφορετικών κομμάτων που συμμετέχουν στην Κ.Σ. 
του Συμβουλίου της Ευρώπης, θα το δούμε στο μέλλαν...

Π
ΑΥΤΟ που ξέρουμε μέχρι σήμερα είναι πόσο αποτελεσμα
τικά ήταν τα ντολμαδάκια και τα ξεροτήγανα της αείμνη
στης μητέρας της, της κυρίας Μαρίκας, που κατάφεραν, το 
1989, να θεμελιώσουν τη συμμαχία της Νουδούλας με τον τότε 

Συνασπισμό και την κυβέρνηση Τζαννετάκη...

□
 Ο ΠΡΩΗΝ πρωθυπουργός, σύμφωνα με πληροφορίες, όχι 
μόνο δεν αποχωρεί από την πολιτική, αλλά ξεκινά και σει

ρά δημόσιων παρεμβάσεων, με πρώτη την ομιλία του στην εκ
δήλωση της Εταιρείας Μακεδονικών Σπουδών για τα 80 χρόνια 

από την ίδρυσή της, στη Θεσσαλονίκη στις 27 Οκτωβρίου.

□
 Η ΥΠΟΘΕΣΗ της διάθεσης των ογκολογικών φαρμάκων 
από τα φαρμακεία προκάλεσε κόντρες και συζητήσεις, 

κυρίως λόγω των ενστάσεων των φαρμακοποιών, οι οποίοι κα
λούνται να πληρώσουν από την τσέπη τους τα φάρμακα μέχρι 

να πληρωθούν από τα ταμεία, σε απροσδιόριστο χρόνο.

□
 Ο ΥΠΟΥΡΓΟΣ Υγείας Βασίλης Κικίλιας, μιλώντας στην εκ
πομπή του Γιώργου Παπαδάκη, αφού ευχαρίστησε τους 

φαρμακοποιούς, που αποφάσισαν να δώσουν προθεσμία ενός 
χρόνου στο υπουργεία να λύσει το φλέγον ζήτημα των πληρώ-

Οι φήμες λένε ότι...
---------  --------------V

■Όλο και περισσότεροι οι πρώην αριστεροί που ενισχύουν 
το επιτελεία του Κυριάκου Μητσοτάκη στο Μαξίμου. Από 
ειδικούς στην επικοινωνία μέχρι λογογράφους του πρωθυ
πουργού...
✓ Έχουν αρχίαει ήδη οι γκρίνιες στην κοινοβουλευτική ομά
δα της Νουδούλας από γαλάζιους βουλευτές. Πλησιάζει το 
εξάμηνο που θα αξιολογήσει τους υπουργούς και υφυπουρ
γούς ο Κυριάκος και αναμένονται αντικαταστάσεις. Έτσι και 
οι επίδοξοι δραστηριοποιούνται... για την ώρα της κρίσης.

μών του, είπε το εξής απίστευτο: «Θα πρέπει να ξέρετε ότι όταν 
ο ασθενής ή ο συγγενής του πηγαίνουν στο φαρμακείο να αγο
ράσουν το ογκολογικό φάρμακο, όλο και κάτι άλλα θα ψωνί
σουν».

Π
ΔΕΝ ΑΦΗΣΕ ασχολίαστη την ομολογουμένως εντυπωσι
ακή κυβίστηση του Κυριάκου Μητσοτάκη για την τραγω
δία στο Μάτι ο ευρωβουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ Πέτρος Κόκκαλης, 
αναφέροντας, μεταξύ άλλων, ότι ο πρωθυπουργός «έρχεται 

στα λόγια μας».

«ΔΕΝ ΠΡΟΛΑΒΑΝ να πάρουν στα χέρια τους το τιμόνι 
της διακυβερνήσεως της χώρας οι παράγοντες της Νέας 

Δημοκρατίας και δυστυχώς μας απογοήτευσαν!» Αφού επιτέ
θηκε πολλές φορές στο παρελθόν σε μετανάστες, ομοφυλόφι
λους και έβαλε συχν πυκνά ακόμα και τον ΑλέξηΤσίπρα στο 
στόχαστρό του, ήρθε η σειρά του Κυριάκου Μητσοτάκη να «τα 
ακούσει» από τον πρώην μητροπολίτη Καλαβρύτων Αμβρόσιο, 
γνωστού για τις συνεχείς του προκλήσεις.

Π ΑΦΟΡΜΗ για τη νέα του παρέμβαση ήταν η απόφαση 
της Νίκης Κεραμέως να συμμορφωθεί με την απόφαση 
της Αρχής Προστασίας Δεδομένων Προσωπικού Χαρακτήρα, 

περί κατάργησης της αναγραφής του θρησκεύματος και της 
ιθαγένειας στα πιστοποιητικά σπουδών για τα απολυτήρια γυ
μνασίων και λυκείων.
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